

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့ အိန္ဒိယနိုင်ငံ အဂရာမြို့ရှိ တာဂျ်မဟာ၊ AKLAKRITI ရွှေချည်ထိုးနှင့် ကျောက်ဆစ်လုပ်ငန်း သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့သည် ယနေ့တွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ အဂရာမြို့ရှိ တာဂျ်မဟာ၊ AKLAKRITI ရွှေချည်ထိုးနှင့် ကျောက်ဆစ်လုပ်ငန်းများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။

ထွက်ခွာ

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့သည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်၊ ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး ဦးမိုးကျော်အောင်နှင့်ဇနီး၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဆော်ရက်(ဘ်) ကူမားတို့နှင့်အတူ ယနေ့ ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ဂယာမြို့မှ အိန္ဒိယအထူးလေယာဉ်ဖြင့် ထွက်ခွာကြသည်။

ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့ ဦးဆောင်သောကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ဘီဟာပြည်နယ် စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီး Dr.Prem Kumar ၊ ဘီဟာပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် Mr.Vijay Kumar နှင့် ဘီဟာ ပြည်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာကောင်စစ်ဝန်ချုပ် ဦးမြင့်စိုးနှင့်ဇနီး ဒေါ်ရီရီနိုင်နှင့် ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများက ဂယာလေဆိပ်၌ ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက် ကြသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ >>>



ကြည့်ရှုလေ့လာ

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချို AKLAKRITI ရှိ ကျောက်ဆစ်အတတ်ပညာဖြင့် ပြုလုပ် ထားသော လူအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကို ကြည့်ရှု လေ့လာစဉ်။



သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ ကျင်းပ

စာမျက်နှာ >> ၅

အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ (၄၇)ပါးစုံညီ စတုတ္ထအစည်းအဝေး ပထမနေ့ကျင်းပ

စာမျက်နှာ >> ၈

“တိုင်းပြည်အကျိုးပြု ဒို့ရှေးရှုကင်းထောက် အမျိုးသမီးထု” မြန်မာကင်းထောက်အမျိုးသမီး တွေ့ဆုံစကားပိုင်း ကျင်းပ

စာမျက်နှာ >> ၁၀

စေတနာအား သေ၊ မေတ္တာအား သေ၊ သစ္စာအား သေ ...

ထွန်းရွှေဝါ တိုင်းရင်းဆေးက ဆေးစွမ်းထက်ပါသည်။

မြောက်

တာဝန်သိနိုင်ငံသားအဖြစ် ပူးပေါင်းပါဝင်

လူ့ဘောင်လောကသည် ပြဿနာမျိုးစုံရောပြုမိနေသော လောကကြီး ဖြစ်သည်။ လူသားမှန်လျှင် ပြဿနာတို့ကို မှန်မှန်ကန်ကန်ဖြေရှင်းတတ် ရမည်ဖြစ်သည်။ ပြဿနာကိုဖြေရှင်းရာ၌ ပြဿနာစာစ်မြစ်၊ ပြဿနာ အရင်းခံကိုသိမှသာ ဖြေရှင်း၍ရနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ပြဿနာကို သိသည် ဆိုရာ၌ ကိုယ်တိုင်စူးစမ်းလေ့လာရှာဖွေခြင်းနှင့် တစ်စုံတစ်ဦးက အသိပေး ခြင်း၊ သတင်းပေးခြင်း၊ တိုင်ကြားခြင်းဖြင့် ပြဿနာအကြောင်းရင်းကို သိနိုင်ပေသည်။ ထိုသို့သိမှသာ ပြဿနာပြေလည်ရေး၊ ပပျောက်ရေး၊ ပြီးဆုံးရေးကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

လူမှုဘဝနယ်ပယ်၊ အထူးသဖြင့် ဒီမိုကရေစီယဉ်ကျေးမှုနယ်ပယ်၌ ပြည်သူပြည်သားအားလုံးတို့သည် တာဝန်သိမှု၊ တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှု တို့ကို မိမိတို့ ဆင်ခြင်တုံအသိတရားဖြင့် ကိုယ်စီကိုယ်စီပြုလုပ်တတ်ဖို့ လိုပေသည်။ ထိုသို့သော တာဝန်များကိုသိမှသာ ဒီမိုကရေစီယဉ်ကျေးမှု ရှင်သန်ထွန်းကားနိုင်မာအားကောင်းပြီး ငြိမ်းချမ်းသာယာပြေသာည့် ဒီမိုကရေစီထွန်းကားသည့် နိုင်ငံဖြစ်ပေါ်မည်။ တာဝန်သိသဖြင့် အသိ ပေးခြင်း၊ သတင်းပေးခြင်း၊ တိုင်ကြားခြင်းကို ချောက်ချခြင်းဟု မခံယူဘဲ အများပြည်သူအကျိုးစီးပွားအတွက် တာဝန်သိစွာဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည် ဟု မှတ်ယူရမည် ဖြစ်သည်။

တာဝန်ယူသည်ကား လူတိုင်းလူတိုင်း အသိတရားဖြင့်ပြုလုပ်ရမည့် အများပြည်သူအကျိုးစီးပွားဖြစ်သည်။ တစ်ဦးတစ်ယောက်၏ တာဝန်ခံမှု၊ တာဝန်မသိမှုကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်နစ်နာမှု၊ အများပြည်သူ အကျိုး စီးပွားပျက်စီးမှုဖြစ်နိုင်သည်ကို သတိချပ်ရမည်ဖြစ်သည်။ တာဝန်မသိလျှင်၊ တာဝန်မဲ့လျှင်၊ တာဝန်မကျေပျော်လျှင် နိုင်ငံကြီးသား၊ နိုင်ငံသားကောင်း ဖြစ်လိမ့်မည်မဟုတ်ပေ။

တာဝန်ဆိုသည်မှာ ဆောင်ရွက်ရန် အမှုကိစ္စ၊ ဆောင်ရွက်ရမည့် ဝတ္တရားဖြစ်သည်။ လူ့ဘောင်လောက ငြိမ်းချမ်းသာယာဖွံ့ဖြိုးရေး၊ တည်ထွန်းပြန့်ပွားစေရေးအတွက် လူတိုင်းကိုယ်စီတာဝန်ရှိပေသည်။ တာဝန်ယူသည်မှာ အကြောင်းငွေရယူထားသော မိမိ၏အလုပ်အတွက် တာဝန်ကျေပျော်ရေးသာမက မိမိပတ်ဝန်းကျင်တွင် မြင်တွေ့၊ ကြားသိ၊ ကြုံကြိုက်ရသော အများပြည်သူအကျိုးထိခိုက်စေမည့် ကိစ္စများတွင်လည်း တာဝန်ကျေပျော်လိုမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းတာဝန်ကို လူတိုင်းလူတိုင်း ပါဝင် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ငြိမ်းချမ်းသာယာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက် ရမည်ဖြစ်သည်။

ဤလောကတွင် မိမိနှင့်ဆိုင်ရာဆိုကာ ရှောင်တိမ်း၊ ဖယ်ခွာ၊ လွတ်ကင်းအောင်နေကြသူများရှိသည်။ မိမိကောင်းလျှင်ပြီးရော အခြား သူများမကောင်းလျှင် သူ့အကြောင်းနှင့်သူတို့ဆိုကာ ဖယ်ခွာသွားတတ်သူ များလည်းရှိသည်။ ယင်းသည် တာဝန်မဲ့ခြင်း၊ တာဝန်မသိခြင်းသာဖြစ်သည်။ တာဝန်မသိသဖြင့်၊ တာဝန်မဲ့သဖြင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု၊ အများပြည်သူ နစ်နာမှု၊ နောက်ဆက်တွဲဆိုးကျိုးဖြစ်မှုတို့ကို သတိမူရမည်ဖြစ်သည်။

လောကတွင် အများပြည်သူနှင့်ပတ်သက်၍ တာဝန်သိစရာအကြောင်း ကိစ္စများစွာရှိသည်။ ယင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကူးစက်မြန်ရောဂါဖြစ်မှု၊ လူ့အခွင့် အရေးများ ဖောက်ဖျက်မှုတို့နှင့်ပတ်သက်ပြီး သက်ဆိုင်ရာဌာန၊ အဖွဲ့အစည်း များက တိုင်ကြားရမည့်ကူးစက်ရောဂါအဖြစ် သတ်မှတ်ခြင်း၊ တိုင်ကြား နိုင်ခြင်းတို့အား အသိပေးထုတ်ပြန်ထားသည်ကို ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၈ ရက်နေ့ က သိရှိရပါသည်။ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၌ စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့သော လတ်တလော အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာရောဂါ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုဖြစ်စေရေးအတွက် ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်းနှင့် တုံ့ပြန် ဆောင်ရွက်ခြင်းများကို ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရန် COVID-19 ကို ကူးစက်မြန်ရောဂါ သို့မဟုတ် တိုင်ကြားရမည့်ကူးစက်ရောဂါအဖြစ် သတ်မှတ် လိုက်ရာ ပြည်သူ့အားလုံးတို့အနေဖြင့် မိမိပတ်ဝန်းကျင်ကိုလေ့လာပြီး မှန်ကန်သောအချက်အလက်များဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင်အသိပေးကြရမည် ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ တိုင်းပြည်အကျိုးစီးပွား၊ အများပြည်သူအကျိုးစီးပွားကို ရှေးရှု၍ လူတိုင်းလူတိုင်းတာဝန်သိစွာဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင်အသိပေးကြမှသာ သက်ဆိုင်ရာတို့ကလည်း တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုရှိစွာဖြင့် အများပြည်သူ အကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်းဖြင့်တင်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုတပ်မတော်နေ့ ဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးဟူသော ဒီတာဝန်အရေး (၃) ပါးကို အမျိုးသားရေးမူဝါဒအဖြစ် ဦးထိပ်ပန်ဆင်ပြီး နိုင်ငံတော်အတွက် အသက်ပေးတာဝန်ထမ်းဆောင်ရေး။
- (၂) ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တပ်မတော်၏ငြိမ်းချမ်းရေးမူဝါဒ (၆) ရပ်ဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့်အတူ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (၃) နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုအကျိုးစီးပွား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးတို့အတွက် အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်သော ခေတ်မီတပ်မတော်တည်ဆောက်ရေး။
- (၄) နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်နှင့် အမျိုးသားနိုင်ငံရေးတာဝန်များကို ခေတ်အဆက်ဆက် ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် တပ်မတော်၏ အစဉ်အလာကောင်းများကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

ဥပဒေအဖွဲ့အစည်း (၁၂) ကြိမ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲအကြို

(၁၂၄) ကြိမ်မြောက် အသံမစဲမဟာပဋ္ဌာန်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ ဥပဒေအဖွဲ့အစည်း (၁၂) ကြိမ် မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲအကြို (၁၂၄) ကြိမ်မြောက် အသံမစဲမဟာ ပဋ္ဌာန်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲ အခမ်းအနား ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိဥပဒေအဖွဲ့အစည်း ကြီး လိုဏ်တော်အတွင်း၌ ကျင်းပသည်။



ဆက်ကပ်လှူဒါန်း အခမ်းအနားတွင် နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့ ကျောင်းသစ်ပရိယတ္တိ စာသင်တိုက် တိုက်အုပ်ဆရာတော် သာသနဓဇေဓမ္မာစရိယ ဘဒ္ဒန္တဥက္ကဋ္ဌ ထံမှ ဧည့်ပရိသတ်များက ငါးပါးသီလ ခံယူဆောက်တည်ကြပြီး တာဝန်ရှိသူ များက ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ အား ပဋ္ဌာန်းကျမ်းစာအုပ်၊ ပရိတ်အိုး များနှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။ ယင်းနောက် ဆရာတော်၊

သံဃာတော်များက ပဋ္ဌာန်းပစ္စယုဒ္ဒေသ ပါဠိတော်ကို ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ကြသည်။ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားအပြီးတွင် ရင်ပြင် တော်မမ္မာရုံ၌ ဆရာတော်၊ သံဃာတော် များက ပဋ္ဌာန်းဒေသနာတော်များကို အလှည့်ကျ ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ကြ သည်။

ဥပဒေအဖွဲ့အစည်း (၁၂) ကြိမ် မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲအကြို (၁၂၄) ကြိမ်မြောက် အသံမစဲမဟာ ပဋ္ဌာန်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲကို မတ် ၄ ရက် အထိ ကျင်းပသွားမည်အပြင် မတ် ၇ ရက်တွင် ဩဝါဒစရိယ ဆရာတော်ကြီး များထံမှ (၁၅) ကြိမ်မြောက် ဩဝါဒ

ခံယူခြင်း၊ မတ် ၈ ရက်တွင် ရွှေကြာ သင်္ကန်းတော်ကပ်လှူခြင်း၊ ဗုဒ္ဓါ ဘိသေက အနေကဇာတင်ပူဇော်ခြင်း၊ ဝတ်ရွတ်ပူဇော်ခြင်းနှင့် ဆီမီး ၉၀၀၀ ထွန်းညှိပူဇော်ခြင်း အခမ်းအနားများ ကို ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ မျိုးသူဟိန်း

လာမည့်နေ့ရာသီ၌ ကျေးလက်ဒေသများ သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှုမရှိစေရေး ဆောင်ရွက်

မုံရွာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ အပူပိုင်းဇုန်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များမှ ကျေးလက်ဒေသများတွင် ယခုနှစ် နွေရာသီ သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှု မရှိစေရန် ကြိုတင်အစီအစဉ်များ ချမှတ် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကျေးလက် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးဒေါ်ခင်အိညို၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။



“နှစ်စဉ်နွေရာသီရောက်တိုင်း ရေ ပြတ်လပ်မှုဖြစ်နေတဲ့ ကျေးရွာတွေ ထဲက ဖြစ်နိုင်ခြေအရှိဆုံး ကျေးရွာ ၁၁ ရွာမှာ မြေအောက်ရေတွင်းတွေ ပြန်လည်တူးဖော်တာ၊ အသစ်တူးဖော် တာ၊ မြေသားရေကန်အသစ်လုပ်တာ၊ အဟောင်းတွေ ပြန်လည်ပြုပြင်တာ တွေကို ဌာနနဲ့ ကိုယ့်အားကိုးကိုး အစီအစဉ်တွေနဲ့ လုပ်ဆောင်ပေး သွားဖို့ရှိပါတယ်။ ကျန်တဲ့ကျေးရွာတွေ

ကိုတော့ ရေပြတ်လပ်ခဲ့ရင် မြို့နယ် အဆင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနရုံးတွေနဲ့ ချိတ်ဆက်နိုင်တဲ့ ဖုန်းနံပါတ်တွေကို ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးတွေကို ပေး ထားသလို မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီရုံးမှာလည်း ပေးထားတာ ဖြစ်တဲ့အတွက် ရေလိုတဲ့နေရာတွေကို ဌာနက စီစဉ်ပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

နောက်ပြီး ပုဂ္ဂလိက ရေလှူဒါန်းချင်တဲ့ သူတွေကလည်း မြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံး တွေနဲ့ ချိတ်ဆက်ပြီး တကယ်လိုအပ် နေတဲ့နေရာတွေမှာ လှူဒါန်းနိုင်ဖို့ အတွက် စီစဉ်ပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ အခုအခြေအနေကတော့ ရေပြတ်လပ် မှု မရှိသေးပါဘူး” ဟု တိုင်းဒေသကြီး ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး

ဒေါ်ခင်အိညိုက ပြောသည်။ နွေရာသီတွင် သောက်သုံးရေ ပြတ်လပ်မှု မဖြစ်ပေါ်စေရန်အတွက် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန၏ ဘတ်ဂျက်ဖြင့် နှစ်စဉ်ရေပြတ်လပ်မှု ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသော ကျေးရွာခြောက် ရွာတွင်လည်းကောင်း၊ မြစ်စိမ်းရောင် အတိုးရေဖြင့် ကျေးရွာတစ်ရွာ၊ လူထု ဗဟိုပြုစီမံကိန်းမှ ရရှိရန်ပုံငွေဖြင့် ကျေးရွာတစ်ရွာနှင့် ကိုယ့်အားကိုးကိုး အစီအစဉ်ဖြင့် လုပ်ဆောင်မည့် ကျေးရွာ သုံးရွာတို့တွင် မြေသားရေကန်များ ပြန်လည်ပြုပြင်ခြင်း၊ အသစ်တူးဖော် ခြင်း၊ မြေအောက်ရေတွင်းများ ပြန်လည်ပြင်ဆင်ခြင်း၊ အသစ်တူးဖော် ခြင်းလုပ်ငန်းများကို လုပ်ဆောင် သွားရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။ ဝင်းဦး(ဇေယျာတိုင်း)

QR code and text: MYANMAR Digital News Presented by NPT. www.mdu.gov.mm

Text: သင့်စီးပွားရေး အောင်မြင်ဖို့ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာဖို့

Table with contact information for Myanmar Mirror. Includes phone numbers, email (themirror.npt@gmail.com), and social media links (Facebook: www.facebook.com/themirrordaily).

Footer with publication details: ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအမှတ် (၀၀၆၄၀)၊ ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခွင့်အမှတ်(၀၀၇၇၁)ဖြင့် ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်က ထုတ်ဝေသည်။ ၁၉၇၇ ဇူလိုင် ၁၆ တွင် စတင်တည်ထောင်သည်။



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချို တာ့ဂျီမဟာ အဆောက်အဦအား ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။

ရှေ့ဖုံးမှ »»
ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့သည် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၁၁ နာရီခွဲတွင် အဂရာမြို့သို့ ရောက်ရှိကြရာ ဥတ္တရာ ပရာဒေရှ်ပြည်နယ် ခရီးသွားလာရေး ယဉ်ကျေးမှုနှင့် သာသနာရေးဝန်ကြီး ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး Dr.Neelkanth

Tiwari၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာ သံရုံးမှ သံရုံးဝန်ထမ်းများနှင့် ဥတ္တရာ ပရာဒေရှ်ပြည်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများ က အဂရာလေတပ်စခန်း၌ အိန္ဒိယ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အကများဖြင့် ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။
ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးအဖွဲ့သည် မော်တော်ယာဉ်များ ဖြင့် Oberoi Amarvilas တိုက်ယံသို့

ရောက်ရှိကြပြီး ခေတ္တရပ်နားကြသည်။ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ နှင့်ဇနီးတို့သည် အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ အဂရာမြို့ရှိတာ့ဂျီမဟာသို့သွားရောက် ပြီး လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာကြရာ တာဝန်ရှိသူများက တာ့ဂျီမဟာ အဆောက်အဦ ဖြစ်ပေါ်လာသည့် နောက်ခံသမိုင်း၊ တာ့ဂျီမဟာ၏ အနုပညာလက်ရာများကို လိုက်လံ

ရှင်းလင်းပြသကြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးတို့သည် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ဝင် များ၊ ဘီဟာပြည်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူ များ၊ တာ့ဂျီမဟာမှ တာဝန်ရှိသူများ နှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက် ပြီး တာ့ဂျီမဟာ၏ ဧည့်သည်တော် မှတ်တမ်းတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးကြ ကာ အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်း

များ အပြန်အလှန်ပေးအပ်ကြသည်။ လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့သည် အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ AKLAKRITI သို့ သွားရောက်ပြီး စကျင်ကျောက်ကို ကျောက်ဆစ်အတတ်ပညာ အသုံးပြု၍ ပြုလုပ်ရောင်းချလျက်ရှိသော ကိုးကွယ် မှုဆိုင်ရာ ရုပ်တုများ၊ လူအသုံး

အဆောင်ပစ္စည်းများ၊ ပရိဘောဂ ပစ္စည်းများ၊ လက်မှုပန်းချီကျောက်ချပ် များ၊ ရွှေချည်ထိုးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက် နေမှုနှင့် ရွှေချည်ထိုးထုတ်ကုန်များ၊ လက်ဝတ်ရတနာများ၊ လူသုံးကုန် ပစ္စည်းများနှင့် အဝတ်အထည်များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု လေ့လာကြပြီး ဧည့်သည်တော် မှတ်တမ်းတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးကာ အမှတ်တရ လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ အပြန်အလှန် ပေးအပ်ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးအဖွဲ့သည် အဂရာမြို့မှ အထူးလေယာဉ်ဖြင့် နေပြည်တော်သို့ ထွက်ခွာရာ ဥတ္တရာပရာဒေရှ်ပြည်နယ် ခရီးသွားလာရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး Dr. Neelkanth Tiwari၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံရုံးမှ သံရုံးဝန်ထမ်းများနှင့် ဥတ္တရာပရာဒေရှ် ပြည်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများက အဂရာ လေတပ်စခန်း၌ အိန္ဒိယရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအကများဖြင့် ဝိုင်းဆောင် နှုတ်ဆက်ကြသည်။

ကြိုဆိုနှုတ်ဆက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ချိုချို ဦးဆောင်သော ချစ်ကြည်ရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ သည် နေပြည်တော်သို့ ၇ နာရီတွင် ပြန်လည်ရောက်ရှိကြရာ ဒုတိယ သမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် မျိုးကြီး စိုးဝင်း၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ခင်စောမူ၊ နေပြည်တော်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် မြင့်မော်၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယနိုင်ငံသံရုံးမှ သံရုံးယာယီတာဝန်ခံ Dr.SumitSeth နှင့် တာဝန်ရှိသူများက နေပြည်တော် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆို နှုတ်ဆက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချို ဦးဆောင်သော ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မျိုးကြီး စိုးဝင်း၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ခင်စောမူ၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် မြင့်မော်၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယနိုင်ငံသံရုံးမှ သံရုံးယာယီတာဝန်ခံ Dr.Sumit Seth နှင့် တာဝန်ရှိသူများက နေပြည်တော် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆို ကြည့်ရှုစဉ်။

ဝ ငါ့သရောက်မြို့မှ
ညောင်ဦးခရိုင် ငါ့သရောက်မြို့နယ်သည် ထန်းပင် အမြောက်အမြားနှင့် ထန်းတောင်သူအများအပြား ကျန်ရှိ နေသေးသည့်မြို့ဖြစ်ကာ ယခုနှစ် ထန်းလျက်ပေါ်ဦး ပေါ်ဖျား ဈေးနှုန်းတစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၁၈၀၀ ရှိသည်။ ယခင်နှစ် ထန်းလျက်ပေါ်ဦးပေါ်ဖျား တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀ သာရှိ၍ ယခုနှစ်ဈေးကောင်းလာခြင်း ကြောင့် ထန်းတက်တောင်သူ များလာနိုင်ကြောင်း

ထန်းတောင်သူ ဦးစိုးလှိုင်က ပြောသည်။ ထန်းသမားတစ်ယောက် ထန်းအပင် သုံးဆယ် တက်လျှင် နံနက်တစ်ခါ၊ ညနေတစ်ခါ အကြိမ် ၆၀ တက်ရ ကြောင်း၊ ထန်းလျက်လုပ်ငန်းသည် ထန်းဆွဲဖြူအိုးကောက်၊ ထန်းလျက်ချက်သူ၊ ထန်းလျက်ချက်ဖို မီးထိုးသူ၊ ထန်းတောင်သူမိသားစု လူဆယ်ယောက်ရှိလျှင် လူ ဆယ်ဦးစလုံး ပင်ပန်းသောလုပ်ငန်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကိုထိန်(ငါ့သရောက်)

☆ မြန်မာမှ
မြန်မာအသင်းသည် တတိယနေရာလှပွဲအဖြစ် လာအိုအသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရပြီး ပွဲချိန်အတွင်း တစ်ဂိုးစီ သရေကျနေသောကြောင့် ပင်နယ်တီဖြင့် ဆုံးဖြတ်ရာ သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ မြန်မာ အသင်းသည် လာအိုအသင်းကို ဂိုးစပေးလိုက်ပြီး နောက်မှလိုက်ကစားရသော်လည်း ရန်နိုင်လင်းက ချေပဂိုးပြန်သွင်းခဲ့သောကြောင့် တစ်ဂိုးစီသရေကျခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ပင်နယ်တီဆုံးဖြတ်ရာတွင် လွင်ဇော်မောင်၊ သက်ဟိန်းစိုးနှင့် ညီညီတို့က ဂိုးများသွင်းယူခဲ့သည်။ ဗိုလ်လှပွဲတွင် ဂျပန်အသင်းက တီမောအသင်းကို ခုနစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရပြီး အဆင့်(၅)နေရာလှပွဲတွင် ကမ္ဘောဒီးယားအသင်းက မလေးရှားအသင်းကို ပင်နယ်တီအဆုံးအဖြတ် ငါးဂိုး-သုံးဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ရှိုင်းထက်ဇော်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်၏ အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်ဆိုင်ရာ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံ၊ သမ္မတ ရှီရီ ရမ် နက်သ် ကိုဗင်းနှင့် ဇနီး ရှီရီမတီ ဆာဗီးတာ ကိုဗင်း တို့၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့သည် အိန္ဒိယ နိုင်ငံသို့ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၇ ရက်မှ ၂၉ ရက်အထိ ချစ်ကြည်ရေးခရီးသွား ရောက်ခဲ့သည်။ မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရ ဦးအောင်ကို၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းစင် မောင်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုနှင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာနနှင့် လှုပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနတို့မှ အဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ ပါဝင်သည်။



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ ရှီရီ ရမ် နက်သ် ကိုဗင်းတို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၆ ရက်တွင် ထွက်ခွာ နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့သည် နေပြည်တော်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်မှ အထူးလေယာဉ်ဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၆ ရက်တွင် ထွက်ခွာခဲ့ပြီး နယူးဒေလီမြို့ Palam လေတပ်စခန်းသို့ ဒေသစံတော်ချိန် ၁၃၅၀ နာရီတွင် ရောက်ရှိခဲ့ ပါသည်။ မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား အိန္ဒိယနိုင်ငံ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး Shri Rameshwar Teli၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ အိန္ဒိယသံအမတ်ကြီး Shri Saurabh Kumar ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံ အမတ်ကြီး ဦးမိုးကျော်အောင်နှင့် ဇနီး၊ မြန်မာ စစ်သံမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ်သိန်းဇော်၊ အိန္ဒိယ ပြည်ပရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ အရာရှိများ၊ မြန်မာသံတမန်အရာရှိများနှင့် ၎င်းတို့၏ မိသားစုများမှ လေတပ်စခန်းတွင် ကြိုဆို ခဲ့ကြသည်။

သမ္မတများက အပြန်အလှန် ဆုတောင်း မိန့်ခွန်းများ ပြောကြားခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး ယင်းနေ့ နေ့လယ်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော် သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်သည် အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် ရှီရီ နာရမ်ဒရာ မိုဒီနှင့် ဟိုက်ဒြာဘတ်အိမ်တော် တွင် လည်းကောင်း၊ ညပိုင်းတွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ သမ္မတ ရှီရီ ရမ် နက်သ် ကိုဗင်းနှင့် ရပ်စဲထရာ ပတိဘာဝန်အိမ်တော်တွင် လည်းကောင်း တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ယင်းတွေ့ဆုံပွဲများတွင် နှစ်နိုင်ငံ

ရေးတို့အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကြီးပမ်း အားထုတ်နေမှုများကို အိန္ဒိယနိုင်ငံက ဆက်လက်ထောက်ခံကူညီသွားရေး၊ ကုလ သမဂ္ဂအပါအဝင် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းနှင့် ဒေသဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများတွင် နီးကပ်စွာ ဆက်လက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအပေါ် ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ မြန်မာ နိုင်ငံမှ ပဲစဉ်းငုံ၊ မတ်ပဲနှင့် ပဲတီစိမ်းတို့အား အိန္ဒိယနိုင်ငံက မက်ထရစ် တန်ချိန်(၄)သိန်း အထိ တိုးမြှင့်ဝယ်ယူသွားရန် နိုင်ငံတော်သမ္မတ က မေတ္တာရပ်ခံမှုအပေါ် အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ်မှ အလေးအနက်ထား စဉ်းစားပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ထို့ပြင် မြန်မာ လူငယ်များ၏ အင်္ဂလိပ်စာအရည်အချင်း ပိုမို တိုးတက်စေရေးအတွက် အွန်လိုင်းသင်တန်း များ ဖွင့်လှစ်ပို့ချပေးရန်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရွေးကောက်ပွဲများအတွက် နည်းပညာအကူ အညီများ ထောက်ပံ့သွားရန် အိန္ဒိယဘက်မှ ကမ်းလှမ်းခဲ့သည်။ နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ယင်းနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် Taj Palace ဟိုတယ်၌ အိန္ဒိယပြည်ပရေးရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အက်စ်ဂျိုင်ရှန်ကာအား လက်ခံတွေ့ဆုံပြီး နှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုများ တိုးမြှင့်ရေးအတွက် ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

နှင့်ဘာသာရေးဆိုင်ရာအထင်ကရနေရာများသို့ သွားရောက်လည်ပတ်ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် နယူး ဒေလီမြို့ရှိ အိန္ဒိယအိမ်တွင်းလက်မှုပစ္စည်း ဗဟိုပြုခန်းနှင့် အဂရာမြို့ရှိ ကာလကရိတီ

သစ်ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး၊ ကျား နှင့် အခြားတောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ ထိန်းသိမ်း ရေးတို့တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချွန်လွှာ၊ မြန်ဆန်စွာအကျိုး ဖြစ်ထွန်းစေမည့်စီမံချက်များ အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ အကူ အညီပေးရေးဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်၊ ရခိုင် ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အစီအစဉ် အောက်တွင် မြောက်ဦးမြို့နယ်ရှိ ဆေးရုံတွင် စွန့်ပစ်ပစ္စည်းမှ စွမ်းအင်ပြန်လည် ထုတ်ယူ နိုင်သောစက်ရုံတည်ဆောက်ရေးနှင့် ဂြိုဟ်နယ် တွင် မျိုးစေ့သိုလှောင်ရုံများနှင့် ရေပေးဝေရေး စနစ်တည်ဆောက်ရေးဆိုင်ရာ စီမံကိန်း သဘောတူညီချက်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေးအစီအစဉ်အောက်တွင် ရခိုင် ပြည်နယ်ရှိ ဂြိုဟ်နယ်ဖွံ့ဖြိုးမှု နေရာခြေပြင် စွမ်းအင်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေး ဆိုင်ရာ စီမံကိန်းသဘောတူညီချက်၊ ရခိုင် ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အစီအစဉ် အောက်တွင် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၌ ဂျွဲရိုင်း-အိုးဖြူကျေးရွာသွားလမ်းခင်းခြင်း နှင့် ကျောင်းတောင်-ကျွန်းပေါက် ကျေးရွာချင်း ဆက်လမ်းအား ကျောက်ချောလမ်းခင်းခြင်း ဆိုင်ရာ စီမံကိန်းသဘောတူညီချက်၊ ရခိုင် ပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအစီအစဉ် အောက်တွင် မူလတန်းကြိုကျောင်းများ ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာ စီမံကိန်းသဘော တူညီချက်၊ ကျွန်းမာရေးသုတေသနနယ်ပယ် တွင် မြန်မာဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနနှင့် အိန္ဒိယကျန်းမာရေးသုတေသန ကောင်စီတို့

- ❖ မြန်မာနိုင်ငံမှ ပဲစဉ်းငုံ၊ မတ်ပဲနှင့် ပဲတီစိမ်း မက်ထရစ်တန်ချိန် (၄) သိန်းအထိ တိုးမြှင့်ဝယ်ယူသွားရန် အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ အလေးအနက်ထား စဉ်းစားမည်
- ❖ ကင်ဆာရောဂါကုသရေးအတွက် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ဓာတ်ရောင်ခြည်ကုထုံးစက်ကိရိယာ (Bhabhatron-2) ကို အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ ထောက်ပံ့ပေးရန်ရှိ
- ❖ ၇-၄-၂၀၂၀ ရက်တွင် အင်ဖာ-မန္တလေး ဘတ်စ်ကားလိုင်း စတင်ပြေးဆွဲမည်

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၇ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့အား အိန္ဒိယနိုင်ငံသမ္မတ ရှီရီ ရမ် နက်သ် ကိုဗင်းနှင့် ဇနီး ရှီရီမတီ ဆာဗီးတာ ကိုဗင်းတို့၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့သည် အိန္ဒိယ နိုင်ငံသို့ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၇ ရက်မှ ၂၉ ရက်အထိ ချစ်ကြည်ရေးခရီးသွား ရောက်ခဲ့သည်။ မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရ ဦးအောင်ကို၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းစင် မောင်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုနှင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာနနှင့် လှုပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနတို့မှ အဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ ပါဝင်သည်။

ခေါင်းဆောင်များသည် နှစ်နိုင်ငံအကြား ရှိရင်းစွဲ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးသည့်ဆက်ဆံရေးကို ပိုမိုတိုးတက်ခိုင်မာစေရေး၊ ကုန်သွယ်မှု၊ ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှု၊ ပေါင်းစည်းဆက်သွယ်မှု၊ စွမ်းအင်၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ အခြေခံအဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးရေးအပါအဝင် ကဏ္ဍစုံအကျိုးတူ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု ဆက်လက်မြှင့်တင်သွားရေး၊ လက်ရှိဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် စီမံကိန်းများ အား အောင်မြင်စွာအကောင်အထည်ဖော် သွားရေး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် လူမှု-စီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ ဆက်လက်ကူညီပံ့ပိုးသွားရေး၊ အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး၊ ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဒီမိုကရေစီဖော်ဆောင်ရေးနှင့် ရခိုင်ကိစ္စဖြေရှင်း

ပြန်လည်ရောက်ရှိ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၉ ရက် ညနေပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် အထူးလေယာဉ်ဖြင့် အဂရာမြို့မှ နေပြည်တော်သို့ပြန်လည်ထွက်ခွာ ခဲ့ရာ နေပြည်တော်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ ဒေသစံတော်ချိန် ညနေ ၇ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့သည်။ ခရီးစဉ်အတွင်း နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် နယူးဒေလီမြို့ရှိ အက်စ်ဂျိုင်ရှန်ကာအား ဘုရားကျောင်းနှင့် မဟတ္တမ ဂန္ဒီမိမိအဂရာမြို့ရှိ တာဂျီမဟာ၊ ဗုဒ္ဓဂယာရှိ မဟာဗောဓိစေတီ၊ သတ္တသတ္တာဟ (၇)ဌာနနှင့် ဗောဓိညောင်ပင်၊ ဂါယာမြို့ရှိ မင်းတုန်းမင်း ကျောက်စာနှင့် ရှေးဟောင်းသုတေသနပြုတိုက် အပါအဝင် အိန္ဒိယနိုင်ငံရှိ သမိုင်း၊ ယဉ်ကျေးမှု



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် ရှီရီ နာရမ်ဒရာ မိုဒီအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ်။

ရွှေချည်ထိုးနှင့် ကျောက်ထွင်းကျောက်စီ အလုပ်ရုံပြခန်းတို့သို့လည်း သွားရောက် လေ့လာခဲ့သည်။ နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ အိန္ဒိယနိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်အတွင်း နှစ်နိုင်ငံအကြား နားလည်မှုစာချွန်လွှာနှင့် သဘောတူညီချက် (၁၀)ခုအား လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့သည်။ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည့် နားလည်မှုစာချွန်လွှာ များနှင့် သဘောတူညီချက်များမှာ တရားမဝင်

အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချွန်လွှာ၊ ဆက်သွယ်ရေး ကဏ္ဍတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချွန်လွှာ၊ ရေန်ထွက်ပစ္စည်း များကဏ္ဍတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချွန်လွှာနှင့် လူကုန် ကူးခြင်းမှ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး၊ လူကုန် ကူးခံရသူများအား ကယ်တင်ရေး၊ ပြန်လည် ထူထောင်ရေး၊ စာမျက်နှာ ၅ သို့ *

* စာမျက်နှာ ၄ မှ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းရေးနှင့် ပြန်လည်ဝင်ဆံ့ပေါင်းစည်းရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချွန်လွှာတို့ဖြစ်ကြသည်။

❖ အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ ရခိုင် ပြည်နယ် လူမှုစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ အထူးသဖြင့် နေရောင်သုံး လျှပ်စစ်စွမ်းအင်၊ ပညာရေးစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ကျေးလက်ဒေသ အခြေခံအဆောက်အအုံ ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် ဆက်လက် အကူအညီပေးအပ် သွားမည်

နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ အိန္ဒိယနိုင်ငံ ခရီးစဉ်အတွင်း နှစ်နိုင်ငံ ပူးတွဲကြေညာချက်ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ပူးတွဲကြေညာချက်တွင် နှစ်ဖက်စလုံးက ရှိရင်းစွဲနှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေး ပိုမိုတိုးတက်လာစေရန်၊ ကဏ္ဍစုံ နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရန်၊ နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်ရေးနှင့် စီးပွားရေး ဆက်သွယ်မှုများ တိုးမြှင့်ရန်၊ ဒေသဆိုင်ရာ နှင့် နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတို့တွင် အကျိုးတူ ကိစ္စရပ်များ၌ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရန်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ “လွတ်လပ်၍ တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သည့် နိုင်ငံခြားရေး မူဝါဒ” နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ “အရှေ့နှင့် ထိတွေ့ ဆက်ဆံရေးမူဝါဒ” နှင့် “အိမ်နီးချင်း ဦးစားပေးမူဝါဒ” တို့၏ အပြန်အလှန် အကျိုးပြုလျက်ရှိမှုအပေါ် အခြေခံ၍ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးနယ်ပယ်သစ်များကို ရှာဖွေ ဖော်ထုတ်သွားကြရန် သဘောတူညီခဲ့သည်။ မြန်မာအစိုးရ၏ အမျိုးသားပြန်လည်စည်းလုံး ညီညွတ်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် လူမှု- စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် ကြိုးပမ်းမှုများကို အိန္ဒိယဘက်မှ ဆက်လက် ထောက်ခံရန် ထပ်လောင်းအတည်ပြုခဲ့သည်။ နှစ်ဖက်စလုံးက အိန္ဒိယအစိုးရအကူ အညီဖြင့် တရားမျှတစွာ အဆင့်မီဘက်ပေါင်းစုံ စစ်ဆေးရေးဂိတ်အား (ပထမအဆင့်) တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်းအား ဆောင်ရွက်စတင်နိုင်ရေးအတွက် သဘောတူညီခဲ့သည်။ အင်ဖာနှင့် မန္တလေးအကြား ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်

ဧပြီလ ၇ ရက်မှစတင်၍ ဘတ်စ်ကားလိုင်း ပြေးဆွဲမည့်အပေါ် နှစ်ဖက်စလုံးက ကြိုဆိုခဲ့ကြ သည်။ နှစ်ဖက်စလုံးသည် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုကဏ္ဍတွင် ဆက်လက်၍ နီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန် သဘော တူညီခဲ့ကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံမှ ကင်ဆာရောဂါ ဝေဒနာရှင်များအတွက် “Bhabhatron-2” ခေါ် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ဓာတ်ရောင်ခြည်ကုထုံး စက်ကိရိယာပုံပိုးပေးရန် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ ကမ်းလှမ်းမှုအတွက် ကျေးဇူးတင်ရှိသည်။ သဘောတူညီခဲ့ သောအခါ အမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက် ကဏ္ဍပေါင်းစုံတွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံက နှစ်နိုင်ငံစီမံကိန်းများနှင့် အထောက်အပံ့ရန်ပုံ ငွေများဖြင့် ကူညီနေမှုကို မြန်မာဘက်မှ အထူး တန်ဖိုးထားကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။ နှစ်ဖက် စလုံးက ဘုံအကျိုးတူ ဒေသဆိုင်ရာနှင့် ကမ္ဘာလုံး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမြင်ချင်း ဖလှယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ဒေသဆိုင်ရာနှင့် နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတို့တွင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့အကြား နီးကပ်စွာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နေမှုကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်း သွားရန် သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်သည် နှစ်နိုင်ငံအကြား ရှိရင်းစွဲ ချစ်ခင်ရင်းနှီးသည့်ဆက်ဆံရေးနှင့် ကာလကြာရှည်စွာ တည်ရှိနေသည့် အစဉ် အလာဖြစ်သော မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်များအကြား အဆင့်မြင့်ထိတွေ့ ဆက်ဆံမှုကို ပိုမိုတိုးတက်စေခဲ့သည်။ ယခု

- ❖ မြန်မာနိုင်ငံအကြား အပြန်အလှန် နားလည်မှုနှင့် ယုံကြည်မှုတို့ကိုလည်း ပိုမို မြှင့်တင်ပေးခဲ့သည်။ ခရီးစဉ်အတွင်း လက်မှတ် ရေးထိုးလက်မှတ်များ နားလည်မှုစာချွန်လွှာ နှင့် သဘောတူညီချက်(၁၀)ခုသည် အပြန် အလှန်အကျိုးပြုမှုများကို အားသစ်လောင်း ပေးပြီး နှစ်နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူများ၏ အကျိုး စီးပွားများ ဖြစ်ထွန်းစေရန်အတွက် နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကို ပိုမိုကျယ်ပြန့် လာစေမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့်
- ❖ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကျိုးပြုမှုများကို အားသစ်လောင်း ပေးပြီး နှစ်နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူများ၏ အကျိုး စီးပွားများ ဖြစ်ထွန်းစေရန်အတွက် နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကို ပိုမိုကျယ်ပြန့် လာစေမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့်
- ❖ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကျိုးပြုမှုများကို အားသစ်လောင်း ပေးပြီး နှစ်နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူများ၏ အကျိုး စီးပွားများ ဖြစ်ထွန်းစေရန်အတွက် နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကို ပိုမိုကျယ်ပြန့် လာစေမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့်

နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ အိန္ဒိယနိုင်ငံ ချစ်ကြည် ရေးခရီးစဉ်သည် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးသမိုင်း တွင် အရေးပါသည့် မှတ်တိုင်တစ်ရပ်ဖြစ်ပြီး နှစ်နိုင်ငံအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ အရှိန်အဟုန်မြှင့်စေရန်အတွက် တွန်းအား တစ်ရပ်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန နေပြည်တော် ရက်စွဲ၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ မတ်လ ၁ ရက်။

သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မေဖော်ဝါရီ ၂၉ “ပြည်ထောင်စု၏ သယံဇာတ၊ ဥပဒေနှင့်အညီ ထုတ်လုပ်ကြ” ဆောင်ပုဒ်ဖြင့် သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ နှီးနှောဖလှယ်ပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော်ရှိ Park Royal Hotel ၌ ကျင်းပ သည်။ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းအောင်(ခ)ဦးထွန်းထွန်းဟိန်က ယခုဆွေးနွေးပွဲသည် သယံဇာတနှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာကိစ္စများတွင် လွှတ်တော် သယံဇာတကော်မတီများ၏ အခန်းကဏ္ဍ တိုးမြှင့်လာစေရန်၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန များ၏ ဥပဒေနှင့်အညီ လက်တွေ့အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ပိုမိုသိရှိ နိုင်စေရန်၊ သက်ဆိုင်ရာဥပဒေများ ပြုပြင်ဆင်ခြင်မှုများအပေါ် သုံးသပ် အကဲဖြတ်ဆန်းစစ်မှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရန်နှင့် နိုင်ငံတော်၏ သယံဇာတများ ထုတ်ယူသုံးစွဲရာ တွင် စနစ်တကျရှိရေး၊ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး တို့ကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကျင်းပရခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။ သဘာဝသယံဇာတများသည် စွမ်းအင်နှင့် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အတွက် အရေးပါ သည့် အရင်းအမြစ်များဖြစ်ပြီး ယင်းသယံဇာတ များကို ထုတ်ယူသုံးစွဲရာတွင် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်များကို ထိခိုက်မှုဖြစ်ပေါ်စေနိုင် သည့်အတွက် စနစ်တကျထုတ်ယူသုံးစွဲ နိုင်ရန်လည်း အရေးကြီးလှပါကြောင်း၊ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ပျက်စီးမှုသည် ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုကို ဖြစ်ပေါ်စေခြင်းနှင့်အတူ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ ပိုမိုကျရောက်လာ နိုင်သည့်အတွက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးကိစ္စများကို ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ အသီးသီးက ဦးစားပေးအလေးထားနေကြရပါ ကြောင်း၊ သဘာဝသယံဇာတ ထုတ်ယူမှုသည်

တိုင်းပြည်ကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နိုင်စေသလို သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကိုလည်း ထိခိုက်စေ နိုင်သည့်အတွက် သယံဇာတထုတ်ယူမှု မစတင်မီကပင် ကြိုတင်ဆန်းစစ်မှုများ ပြုလုပ်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့ကျင်းပသည့် နှီးနှော ဖလှယ်ပွဲအစီအစဉ်တွင် သက်ဆိုင်ရာ ပါဝင် တက်ရောက်သူများအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေရွှေ့ထောင် များ၊ လွှတ်တော်သယံဇာတကော်မတီများ၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၏ အခန်းကဏ္ဍ များ၊ သတ္တုတွင်းဥပဒေ၊ ကျောက်မျက်ရတနာ ဥပဒေတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ စိန်ခေါ်ချက်၊ အကြံ ပြုချက်များအား ဆွေးနွေးပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအတွက် အကျိုးရှိပြီး ထိရောက် သော နှီးနှောဖလှယ်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး အတွက် တက်တက်ကြွကြွပါဝင်ဆွေးနွေး ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးကြပါရန် တိုက်တွန်းပါ ကြောင်း ပြောကြားသည်။ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက် ထိုနေ့က ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌသည် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာ ကြသူများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။ ယင်းနေ့က အခမ်းအနားကို ဆက်လက် ကျင်းပရာ ပြည်သူ့လွှတ်တော် သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးရသူထွန်းက သယံဇာတ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ပတ်သက်ပြီး လွှတ်တော်၏ အခန်းကဏ္ဍနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်သီဟက အမျိုးသားလွှတ်တော် သယံဇာတကော်မတီ၏ ဆောင်ရွက်နေမှုများ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ သတ္တုတွင်းဦးစီး



ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးခင်လတ်ကြီးက သတ္တုနှင့်ကျောက်မျက်ရတနာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု နောက်ဆုံးအခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားကြသည်။ စကားပိုင်းဆွေးနွေး ထိုနေ့က “သတ္တုတွင်းဥပဒေအပေါ် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မှုအား ဆန်းစစ် လေ့လာခြင်း” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် စကားပိုင်း ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပရာ ဦးဆောင်ဆွေးနွေးသူ အဖြစ် Myanmar Environment Institute မှ Director ဦးခင်နိုင်ထွန်းက ဆောင်ရွက်ပြီး ပြည်သူ့လွှတ်တော် သယံဇာတနှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီ အဖွဲ့ဝင် ဦးနေထွန်းက သတ္တုတွင်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးခင်လတ်ကြီး၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာဆန်းဦးနှင့် Myanmar Environment Institute မှ Director ဦးစော်နိုင်ဦးတို့က ဆွေးနွေးကြပြီး အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများက

သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းအကြံပြုဆွေးနွေး ကြသည်။ ဆက်လက်၍ “ကျောက်မျက်ရတနာဥပဒေ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် တွေ့ကြုံရသည့် စိန်ခေါ်မှုများ” ခေါင်းစဉ်အား ဦးဆောင်ဆွေးနွေး သူအဖြစ် Natural Resource Governance Institute မှ Country Manager ဦးမော်ထွန်း အောင်က ဆောင်ရွက်ပြီး အမျိုးသားလွှတ်တော် သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း ရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ဦးထွန်းထွန်း၊ မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာန ခေတ္တဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမင်းသူ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကျောက်မျက်ရတနာလုပ်ငန်းရှင် များအသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်သူရနှင့် ဥပဒေရေးရာ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင် ဦးကျော်စိန် တို့က ဆွေးနွေးကြပြီး တက်ရောက်လာကြ သူများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းအကြံပြု ဆွေးနွေးကြသည်။ ယင်းနေ့က သယံဇာတ၊ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ပတ်သက်သောအချက်

အလက်များအား ဥပဒေရေးရာရွှေ့ထောင် အမြင်ဖြင့် ဥပဒေရေးရာကျွမ်းကျင်ပညာရှင် ဦးကျော်စိန်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ပတ်ဝန်းကျင် ဆန်းစစ်မှုအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်နန္ဒတို့က ဆွေးနွေးအကြံပြုတင်ပြကြသည်။ ထိုနေ့က သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ် ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်း အတွင်းဝန်ဦးမင်းမင်းဦးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားကာ အခမ်းအနားကို ရပ်သိမ်း လိုက်သည်။ အခမ်းအနားသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်များမှ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ များ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ သတ္တု နှင့် ကျောက်မျက်ရတနာလုပ်ငန်းရှင်များ၊ သယံ ဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာပညာရှင် များ၊ WFD နှင့် UKaid တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဟန်ဇော် လျှပ်စစ်ယာဉ်နည်းပညာဆိုင်ရာ ဖိုရမ်နှင့် မော်တော်ယာဉ်ပြပွဲ တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ - အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး လုပ်ငန်းကော်မတီက ကြီးမှူးပြီး မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီနှင့် မော်တော်ယာဉ်ထုတ်လုပ်သုံးစွဲမှုဆိုင်ရာ အင်ဂျင်နီယာပညာရှင်များအသင်း (မြန်မာနိုင်ငံ)တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် လျှပ်စစ်ယာဉ်နည်းပညာဆိုင်ရာဖိုရမ်ကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီရုံး Function Hall ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီ နာယကဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဟန်ဇော်က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ယနေ့ကျင်းပသည့် ဖိုရမ်၏ ဆောင်ပုဒ်မှာ “Automotive Engineering Technology Improvement” ဖြစ်ပြီး လျှပ်စစ်ယာဉ်နည်းပညာရပ်များကို ခေတ်နှင့်အညီ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိအောင် ကျင်းပရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဖိုရမ်သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပထမ



ဦးဆုံး ကျင်းပသော လျှပ်စစ်ယာဉ်နည်းပညာဆိုင်ရာဖိုရမ်ဖြစ်ပြီး ခေတ်မီအင်ဂျင်နီယာ ပညာရပ်ဖြစ်သည့် Electric Vehicle နည်းပညာနှင့် ဆက်စပ်နည်းပညာများကို ဖော်ထုတ်ဆွေးနွေးသွားမည်ဟု သိရပါကြောင်း၊ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာချာလီသန်းက ဖိုရမ်ကျင်းပရခြင်းကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီ နာယကများ၊ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် မော်တော်ယာဉ်သစ်အမျိုးမျိုးနှင့် လျှပ်စစ်မော်တော်ယာဉ်များ ခင်းကျင်းပြသထားမှုကို ကြည့်ရှုကြသည်။ သတင်းစဉ်

ဥပုတသန္တိစေတီတော်၏ ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်ကို မတ် ၂ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ - နေပြည်တော် ဗုဒ္ဓသီရိမြို့နယ် ဥပုတသန္တိစေတီတော်ပေါ်၌ တည်ထားကိုးကွယ်သည့် ဥပုတသန္တိစေတီတော်၏ (၁၂) ကြိမ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်ကို မတ် ၂ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

ပွဲတော်ကာလအတွင်း KIA, King Long, Souest, Hyundai နှင့် Baic မော်တော်ယာဉ်များကို အရစ်ကျစနစ်ဖြင့် ရောင်းချပေးမည့် ကားအရောင်းပြခန်းများ၊ အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးမည့် အဝတ်အထည်အရောင်းဆိုင်များ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းမျိုးစုံ အရောင်းပြခန်းများ၊ စားသောက်ဆိုင်ခန်းများ၊ ကလေးကစားကွင်းများ ပါဝင်သည့်အပြင် ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်အနေဖြင့် တင်မောင်ဆန်းမင်းဝင်း(ရွှေမန်းသာဘင်)ဇာတ်အဖွဲ့က မတ် ၂ ရက်မှ ၃ ရက်အထိ ရွှေပွဲမင်းဇာတ်အဖွဲ့က မတ် ၅ ရက်မှ ၆ ရက်အထိ ရွှေအိမ်စံဇာတ်အဖွဲ့က မတ် ၇ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ပွဲတော်အတွင်း ဆိုင်ခန်းများ ပါဝင်ဖွင့်လှစ်လိုသူများအနေဖြင့် ဖုန်း - ၀၉၂၅၀၀၀၁၃၉၈၊ ၀၉၄၄၄၀၆၇၃၂ နှင့် ၀၉၂၅၇၅၁၂၇၀၀ တို့သို့ ဆက်သွယ်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ - ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်မြောက်ပိုင်းတွင် အများအားဖြင့် သာယာနေပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ်အနည်းငယ် ဖြစ်ထွန်းနေသည်။

မိုး/ဇလ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး မြန်မာ့လူမှုအကျိုးပြုပရဟိတ(စံပြ) ထူးချွန်ဆုပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားတက်ရောက်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ - ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့လူမှုအကျိုးပြုပရဟိတ(စံပြ) ထူးချွန်ဆုပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို Hope Charity Myanmar Foundation က ဦးဆောင်၍ ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ Myanmar Convention Center ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အတွက် ဗေဒါလမ်းသီချင်းဖြင့် ဂုဏ်ပြုသီဆို၍ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ မြန်မာပြည်အတွက် တစ်သက်တာ အကျိုးပြုမှုများကို အနုပညာရှင်များက ဂုဏ်ပြုချီးကျူးစကား ပြောကြားကြသည်။

ထို့နောက် Hope Charity Myanmar Foundation ၏ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့လူမှုအကျိုးပြုပရဟိတ(စံပြ) ထူးချွန်ဆုပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ထံမှ ပေးပို့သည့် အမှာစကားသဝဏ်လွှာ ရုပ်သံဖိုင်ကို ထုတ်လွှင့်ပြသသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံ ဂီတအစည်းအရုံးနှင့် ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးတို့မှ ဥက္ကဋ္ဌများက တစ်သက်တာ မြန်မာ့လူမှုအကျိုးပြု ပရဟိတ(စံပြ)ဆုကို ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်း ထံ ပေးအပ်ရာ အမှုဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမိုးဇော်ဦးက လက်ခံရယူပြီး ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးက ယခုအခမ်းအနားတွင် Hope Charity Myanmar Foundation ၏ လူမှုအကျိုးပြုပရဟိတလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်မှုကို မြင်တွေ့ရပြီး အနုပညာနှင့် ပရဟိတပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်မှုဟု မှတ်ယူပါကြောင်း၊ အနုပညာ



သည် လူတို့၏ နှလုံးသားကို နူးညံ့ပျော့ပျောင်းစေပြီး ကောင်းသောပုံဖော်မှုကို ပြုနိုင်ပါကြောင်း၊ ပရဟိတသည် လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပြီး ပိုမိုအောင်မြင်သော လူ့အသိုင်းအဝိုင်းကို ဖြစ်ပေါ်စေကာ အများအကျိုးပြုသည့် လုပ်ငန်းဖြစ်ကြောင်း၊ Hope Charity Myanmar Foundation သည် နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်အတွက် မေတ္တာအပြည့်ဖြင့် အကောင်းဆုံးမျှော်လင့်ချက်ထားရှိပြီး ကိုယ်ကျိုးမဖက် ကိုယ်ချင်းစာနာစိတ်များဖြင့် ပရဟိတလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သောအဖွဲ့ဖြစ်ပြီး အနုပညာနှင့် ပေါင်းစပ်သဖြင့် ပိုမိုကောင်းမွန်သော ရလဒ်ကောင်းများကို ဖော်ဆောင်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

မိမိတို့ ဝန်ကြီးဌာနသည် လူမှုဒုက္ခခံစားနေရသူများအား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်း၊ သဘာဝဘေးနှင့် လူကြောင့်ဖြစ်သော ဘေးအန္တရာယ်ရင်ဆိုင်နေရသူများကို ကယ်ဆယ်ထောက်ပံ့ခြင်းနှင့် ဒုက္ခများခံစားနေရသူများကို ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိကြောင်း၊ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်းဖြင့် အားလုံး သာတူညီမျှခံစားရရှိရေး ရည်မှန်းကြိုးစားကာ မေတ္တာ၊ စေတနာ၊ ကိုယ်ချင်းစာနာမှုများဖြင့် ဆောင်ရွက်ရသောကြောင့် မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာန၏ လုပ်ငန်းသည်လည်း ပရဟိတလုပ်ငန်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူများအားလုံး တန်းတူညီမျှခံစားရရှိစေရန်မှာ အစိုးရတစ်ရပ်အနေအထားဖြင့် ဆောင်ရွက်၍မရဘဲ ပြည်သူများ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု လိုအပ်ကြောင်း။

Hope Charity Myanmar Foundation သည် ပြည်သူထဲက အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်၍ ပြည်သူ့အကျိုးအတွက် ပြည်သူများက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ Foundation သည် လူမှုအကျိုးပြုလုပ်ငန်းများကို အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ လုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီး ရှေ့ဆက်ကာ မျှော်လင့်ချက်ထားရှိဆောင်ရွက်မည်ကို သိရှိရပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အခြားလူမှုအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပိုမိုတိုးတက်အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ Hope Charity Myanmar Foundation ဥက္ကဋ္ဌ ဦးချစ်ထိုက်က နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးက ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့လူမှုအကျိုးပြုပရဟိတ(စံပြ) ထူးချွန်ဆုရရှိကြသူ ၁၀ ဦး၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများက ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့လူမှုအကျိုးပြုအထူးဆုရရှိကြသူများနှင့် ပရဟိတသံတမန်ဆု ရရှိကြသူများ၊ အခမ်းအနားဖြစ်မြောက်ရေး ကူညီပေးကြသူများနှင့် မြန်မာပရဟိတ သက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်းအတွက် လှူဒါန်းကြသည့် အလှူရှင်များအား ဆုများနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ကြသည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်ထွန်း၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်

ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များ

နေပြည်တော်	ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉
ဟားခါး	၂ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
နမ့်စန်	၆ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ပင်လောင်း	၆ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ဟံဟိုး	၆ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ပြင်ဦးလွင်	၆ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
မိုးကုတ်	၆ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
မင်းတပ်	၇ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ရန်ကလောင်း	၇ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်

ပြည်တွင်း ပြည်ပ သတင်းမီဒီယာများ သက္ကယ်ပြင်စခန်း၌ သတင်းရယူ

စစ်တွေ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ - ပြည်တွင်း ပြည်ပ သတင်းမီဒီယာအဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မောင်တောမြို့မှ စစ်တွေမြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြပြီး သက္ကယ်ပြင်စခန်းသို့ သွားရောက်သတင်းရယူကြသည်။

အဆိုပါအဖွဲ့သည် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် စစ်တွေမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြသည်။

ယင်းသတင်းမီဒီယာအဖွဲ့တွင် Myanmar Now | Eleven Media Group | VOI | CNA | European Press Photo Agency (epa) | BBC Media Action နှင့် Aljazeera သတင်းဌာနတို့မှ သတင်းသမားများပါရှိပြီး သတင်းမီဒီယာအဖွဲ့များ မောင်တောဒေသသို့ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလမှစတင်၍ သွားရောက်သတင်းရယူမှုအနေဖြင့် ၃၆ ကြိမ် ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်မောင်နှင့် ဂျေတီ ဓာတ်ပုံ-တင်ထွန်း (ပြန်/ဆက်)



အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ (၄၇)ပါးစုံညီ စတုတ္ထအစည်းအဝေး ပထမနေ့ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာ
နာယကအဖွဲ့ (၄၇)ပါးစုံညီ စတုတ္ထ
အစည်းအဝေး ပထမနေ့ကို ယနေ့
နံနက် ၈ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ သီရိ
မင်္ဂလာကမ္ဘာအေးကုန်းမြေရှိ ဝိဇယ
မင်္ဂလာဓမ္မသဘင်၌ ကျင်းပသည်။



အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ (၄၇)ပါးစုံညီ စတုတ္ထအစည်းအဝေး ပထမနေ့ကို ရန်ကုန်မြို့ သီရိမင်္ဂလာကမ္ဘာအေးကုန်းမြေရှိ ဝိဇယ မင်္ဂလာဓမ္မသဘင်၌ ကျင်းပစဉ်။

ကြွရောက်
အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်သံဃ
မဟာနာယကအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဗန္ဓုလေးမြို့
ဗန်းမော်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော်
အဘိဓဇမဟာဂုဏ်ရ အဘိဓဇအဂ္ဂ
မဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဒေါက်တာ
ဘဒ္ဒန္တ ကုမာရာဘိဝံသ အမှူးပြုသည့်
နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဝင်
ဆရာတော်ကြီးများ ကြွရောက်တော်
မူကြပြီး သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု
ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး

ကျောင်းဆောင်တွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ရာ
သံဃာအဖွဲ့အစည်းဝင် ဆရာတော်၊
သံဃာတော်များ သတိမမူမိသော
အချက်များ ပြန်လည်သတိမူမိစေခြင်း၊
မရှင်းလင်းသည်များ ရှင်းလင်းလာ
စေ၍ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၏ အခြေခံ
သဘောတရားများကို သိရှိနားလည်
လာစေခြင်း၊ သံဃနာယကအဖွဲ့
ဖွဲ့စည်းပုံ၊ ရွေးချယ်နည်း အဆင့်ဆင့်ကို
သိရှိနားလည်လာစေခြင်း၊ သံဃာအဖွဲ့
အစည်းအခြေခံစည်းမျဉ်း၊ လုပ်ထုံး
လုပ်နည်း၊ ဥပဒေ၊ ညွှန်ကြားလွှာများ
ဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ပုံဆောင်ရွက်နည်း
များကို ပိုမိုသိရှိနားလည်လာစေခြင်း၊
သံဃာအဖွဲ့အစည်း အဆင့်ဆင့်တို့၏
လုပ်ငန်းတာဝန်များကို သိရှိနားလည်
လာစေခြင်း၊ ဂိုဏ်းကူးပြောင်းမှုဆိုင်ရာ
လုပ်ငန်းများကို သိရှိနားလည်လာ
စေခြင်း၊ ဝိနည်းမိမိဆရာတော်များ
ဆောင်ရွက်ရသည့် လုပ်ငန်းများကို
သိရှိရခြင်း၊ သံဃာအဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ
ဥပဒေများနှင့်ပတ်သက်၍ တရားရုံး၏
ဆောင်ရွက်ပုံ ဆောင်ရွက်နည်းနှင့်
ဥပဒေရေးရာကိစ္စရပ်များကို သိရှိ
ရခြင်း စသည့်လုပ်ငန်းစဉ်များကို ပိုမို
သိရှိနားလည် အထောက်အကူဖြစ်စေ
မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

တရားစေတီများ၏ သန္တကပစ္စည်းများ
ကို စနစ်တကျစီမံခန့်ခွဲ၍ စည်းမျဉ်း
ဥပဒေ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ
လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါ
ကြောင်း။
မှတ်ပုံတင်ထား
၁၉၆၃ ခုနှစ် အများနှင့်သက်ဆိုင်
သော ပစ္စည်းကားကွယ်စောင့်ရှောက်
ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၊ ပုဒ်မခွဲ (ဃ)တွင်
အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ပစ္စည်းကို
“အသင်းများ မှတ်ပုံတင်အက်ဥပဒေ
အရ မှတ်ပုံတင်ထားသည့် အသင်း
တစ်ခုခု၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကုမ္ပဏီများအက်
ဥပဒေပုဒ်မ ၂၆ အရ ကုမ္ပဏီအဖြစ်
မှတ်ပုံတင်ထားသော အသင်းတစ်ခုခု၊
ပြည်သူတို့ဆိုင်ရာ ယုံမှတ်အပ်နှံမှုအဖွဲ့
တစ်ခုခု၊ သို့တည်းမဟုတ်၊ အခြားအဖွဲ့
အစည်းတစ်ခုခု ပိုင်ဆိုင်သည့် သို့တည်း
မဟုတ် အသုံးပြုရန် လွှဲပြောင်းပေးအပ်
ထားသည့် ငွေ၊ သို့လျှော့ပစ္စည်း၊
အသုံးအဆောင်၊ သို့တည်းမဟုတ်
အခြားပစ္စည်းတစ်ခုရပ်” ကို ဆိုလို
သည်ဟု အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုထားပါ
ကြောင်း။
၃၀-၆-၁၉၈၁ ရက်နေ့တွင် ပြည်ထဲ
ရေးနှင့် သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာနက
တရားစေတီ ၃၇ ဆူ၊ ၂၅-၂-၁၉၉၇ ရက်
နေ့တွင် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနက
တရားစေတီ ၃၂ ဆူ၊ ၂၆-၄-၂၀၁၈
ရက်နေ့တွင် တရားစေတီ ၅၇ ဆူ၊
စုစုပေါင်း တရားစေတီ ၂၂၆ ဆူတို့၏
ဂေါပကအဖွဲ့များကို အဆိုပါဥပဒေ
ပုဒ်မ ၂၊ (ဃ) (၄)အရ အခြားအဖွဲ့
အစည်းတစ်ခုခုတွင် ပါဝင်ကြောင်း
အမိန့်ကြော်ငြာစာများ ထုတ်ပြန်ပေး
ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

ဂေါပကအဖွဲ့အနေဖြင့် ၁၉၆၃ ခုနှစ်
အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ပစ္စည်း
ကားကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး ဥပဒေ
ပုဒ်မ ၃ ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ပါက
ဥပဒေကပေးသော ပြစ်ဒဏ်စီရင်ခြင်း
ခံရမည်ဖြစ်ကြောင်းကို အသိပေး
အကြောင်းကြားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။
၉-၁-၁၉၈၅ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်
သံဃမဟာနာယက အဖွဲ့ကလည်း
စနစ်တကျ တာဝန်ယူထိန်းသိမ်း
စောင့်ရှောက်ခြင်းမရှိသေးသော စေတီ
ပုထိုးများ၊ ရုပ်ပွားတော်များနှင့် သန္တက
များကို မြို့နယ်သံဃနာယကအဖွဲ့
များက ဂေါပကအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းစေ၍
ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးကိစ္စနှင့်
စပ်လျဉ်း၍ ညွှန်ကြားလွှာအမှတ်(၃၆)
ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။
ကြပ်ကြပ်မတ်မတ်ဆောင်ရွက်
တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အသီးသီး
တို့တွင် ပါဠိပထမပြန် စာဖြေဌာန ၂၄၁
ဌာန၊ ဓမ္မစရိယစာဖြေဌာန ၅၇ ဌာန
နိကာယ်စာဖြေဌာန ၇၆ ဌာန ရှိပါ
ကြောင်း၊ စာမေးပွဲများဖြေဆိုရာတွင်
စာဖြေဌာန သန့်ရှင်းရေးအတွက်
စာဖြေသံဃာများအနေဖြင့် စာဖြေ
ပုဂ္ဂိုလ်များလိုက်နာရမည့် တာဝန်
ဝတ္တရားများ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း
များကို အထူးဂရုပြုလိုက်နာရန်
လိုအပ်သကဲ့သို့ စာမေးပွဲကြီးကြပ်ရေး
ဆရာတော်များကလည်း စာဖြေဌာန
ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့၏ တာဝန်ဝတ္တရား
များနှင့်အညီ သာသနာတော်သန့်ရှင်း
တည်တံ့ရေးကို ရည်ရွယ်လျက်
ကြပ်ကြပ်မတ်မတ်ဆောင်ရွက်တော်မူ
ကြရန် အရေးကြီးလှပါကြောင်း။
စာဖြေဌာန သန့်ရှင်းရေးကိစ္စနှင့်

စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာ
နာယက ဆရာတော်ကြီးများနှင့်
နိုင်ငံတော်ဗဟို သံဃာ့ဝန်ဆောင်
ဆရာတော်ကြီးများအနေဖြင့် စီမံချက်
တစ်ရပ်ရေးဆွဲ၍ ၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ တပေါင်း
လပြည့်ကျော် ၂ ရက်နေ့မှ တပေါင်း
လပြည့်ကျော် ၁၄ ရက်နေ့အထိ (၂၀၂၀
ပြည့်နှစ်၊ မတ်လ ၁၀ ရက်နေ့မှ မတ်လ
၂၂ ရက်နေ့အထိ) တိုင်းဒေသကြီး/
ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ မြို့နယ်ပေါင်း
၃၈ မြို့နယ်တို့တွင် တိုင်းဒေသကြီး/
ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အသီးသီးတို့မှ
စာဖြေဌာနကြီးကြပ်ရေး ဆရာတော်
များအား ဩဝါဒပေးရေး ဆောင်ရွက်
တော်မူလျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသဖြင့်
လည်း သာသနာတော်မြတ်ကြီးနှင့်
ပရိယတ္တိစာမေးပွဲများအတွက် အထူးပင်
ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာဖြစ်ရပါကြောင်း
လျှောက်ထားအပ်ပါကြောင်း။
ထောက်ပံ့ချီးမြှင့်ပူဇော်
ဗုဒ္ဓသာသနာတော်မြတ်ကြီးသန့်ရှင်း
တည်တံ့ပြန့်ပွားရေးအတွက် သာသနာ့
ဥသျှောင် မဟာထေရ်မြတ်ကြီးများ
ရှေ့ဆောင်ရွက်စောင့်ရှောက်တော်မူ
နေကြသကဲ့သို့ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ
မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် အများ
ပြည်သူတို့ကလည်း ဆရာဒကာ
ညီညာစွာ လက်တွဲ၍ ကြည်ဖြူသဒ္ဓါ
စေတနာဖြင့် ထောက်ပံ့ချီးမြှင့်ပူဇော်
လျက်ရှိကြောင်း လျှောက်ထားအပ်ပါ
ကြောင်း။
နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယက
ဆရာတော် အရှင်သူမြတ်များသည်
ကိုယ်စိတ်နှစ်ပါး ပင်ပန်းနှမ်းနယ်မှုကို
အလေးဂရုပြုတော်မူခြင်း မရှိဘဲ
သာသနာတော်မြတ်ကြီး အကျိုး၊

ဂိုဏ်းပေါင်းစုံ သံဃာ့အဖွဲ့အစည်းကြီး
၏အကျိုးတို့ကို သယ်ပိုးရွက်ဆောင်
တော်မူနိုင်ကြပါစေ၊ ဆရာတော်ကြီး
များ၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ဂိုဏ်းပေါင်းစုံ
သံဃာ့အဖွဲ့အစည်းကြီးသည်လည်း
အစွန့်ရှည်စွာ တည်တံ့ခိုင်မြဲပါစေ၊
ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် ပြည်သူအပေါင်းတို့
ကလည်း ပစ္စည်းလေးပါးတို့ဖြင့်
ထောက်ပံ့လှူဒါန်းကြလျက် သဒ္ဓမ္မ
သုံးဖြာ သာသနာတော်မြတ်ကြီးကို
စောင့်ရှောက်နိုင်ကြပါစေ၊ မြတ်ဗုဒ္ဓ
ဘုရားရှင်၏ သာသနာတော်မြတ်ကြီး
သည်လည်း အနှစ်များမြောက် ကာလ
ကြာအောင် သန့်ရှင်းတည်တံ့ ထွန်းကား
ပြန့်ပွားပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း
တောင်းရင်း ဘုရားတပည့်တော်၏
လျှောက်ထားလွှာကို နိဂုံးချုပ်အပ်ပါ
ကြောင်း လျှောက်ထားသည်။
တင်သွင်းလျှောက်ထား
ယင်းနောက် အဋ္ဌမအကြိမ်
နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့
(ဒုတိယအဖွဲ့ခွဲ)၏ ဒုတိယအကြိမ်
တာဝန်ကျရာ ကာလအတွင်း
ဆောင်ရွက်ချက် အစီရင်ခံစာ
အကျဉ်းကို တာဝန်ကျအဖွဲ့ခွဲ၏
ကိုယ်စား တွဲဖက်အကျိုးတော်ဆောင်
ဆရာတော်ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တဓန္ဒကသာရ
(ဓမ္မစရိယ၊ ဝိနယဓရ၊ Ph.D)က
တင်သွင်းလျှောက်ထားသည်။
ထို့နောက် အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်
သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ (ဒုတိယအဖွဲ့
ခွဲ)၏ ဒုတိယအကြိမ် တာဝန်ကျရာ
ကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက်
အစီရင်ခံစာအကျဉ်းကို အဖွဲ့ဝင်
ဆရာတော်ကြီးများက ကမ္ဘာ့အလိုက်
တင်သွင်းလျှောက်ထားကြသည်။
ယင်းနောက် သာသနာ့ရေးရာကိစ္စ
များ၊ ဝိနိစ္ဆယဆိုင်ရာကိစ္စများ၊
ပညာရေးဆိုင်ရာကိစ္စများကို တင်ပြ
လျှောက်ထားရာ တာဝန်ကျအဖွဲ့ခွဲ
ဆရာတော်ကြီးများက ဝေဖန်ဆွေးနွေး
တော်မူကြပြီး အစည်းအဝေးကို
မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရပ်နားသည်။
ယနေ့ အစည်းအဝေးသို့ ကြွရောက်
တော်မူလာကြသည့် နိုင်ငံတော်သံဃ
မဟာနာယက ဆရာတော်ကြီးများ
အား အရက်ဆွမ်းအလှူရှင်အဖြစ်
ဖခင်ကြီး ဦးမောင်မောင်၊ မိခင်ကြီး
ဒေါ်ခင်ခင်ကြီးတို့အား ရည်စူး၍ သမီး
ဒေါ်ပြုံးဝေသီ(သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓမ္မ)က
လည်းကောင်း၊ နေ့ဆွမ်းကို ဒုတိယ
ဗိုလ်ချုပ်ကြီး(ငြိမ်း)မဟာသရေစည်သူ
ဦးရဲမြင့်+ဇနီး ဒေါက်တာ ဒေါ်တင်
လင်းမြင့်မိသားစုတို့ကလည်းကောင်း
လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

တတိယအကြိမ် “ဟံသာဝတီ စနေစာပေပိုင်း” ကျင်းပ၊ “၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအား ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်စနစ်ရှုထောင့်မှ လေ့လာသုံးသပ်ခြင်း” စာတမ်းဆွေးနွေး

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉
ဟံသာဝတီဦးစွာတင်ဖောင်ဒေးရှင်းက ကြီးမှူး
ကျင်းပသည့် တတိယအကြိမ် “ဟံသာဝတီ
စနေစာပေပိုင်း” ကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင်
ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ဖြူလမ်းရှိ သတင်းနှင့်
စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း ရွှေ့ပြောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပ
သည်။

ဖက်ဒရယ်စနစ်ရှုထောင့်မှ လေ့လာသုံးသပ်ခြင်း
စာတမ်းငယ်ကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။
စာရေးဆရာ ထင်လင်းဦး(Wisdom Villa)
က “၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေမှာ နိုင်ငံကို
ပြည်ထောင်စုစနစ်ဖြင့် ဖွဲ့စည်းသည်ကို ပြောပါ
တယ်။ ဘယ်လိုပြည်ထောင်စုစနစ်လဲ ပြောရ
မယ်ဆိုရင် အမေရိကန်လို ပြည်ထောင်စုစနစ်
လား၊ ဆိုဗီယက်လို ပြည်ထောင်စုစနစ်လား၊
ဘယ်ပြည်ထောင်စု စနစ်လဲ။ ဒါကို ရှင်းရှင်း
လင်းလင်း သိဖို့လိုအပ်တယ်။ တိုင်းရင်းသားတွေ
လိုလားတာက ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကို
လိုလားတာဖြစ်တဲ့အတွက် စကားလုံးနှစ်ရပ်
ကိုပေါင်းပြီး ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်စနစ်

ရှုထောင့်ကနေ လေ့လာသုံးသပ်ခြင်းဆိုပြီး
တင်ပြတာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။
ဟံသာဝတီ ဦးစွာတင်ဖောင်ဒေးရှင်း
အတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်အောင်က “လွန်ခဲ့တဲ့
နှစ်နှစ်၊ သုံးနှစ်ကတော့ စနေစာပေပိုင်းကို
ဆရာကြီး(ဟံသာဝတီဦးစွာတင်ဖောင်ဒေးရှင်း) တပည့်တွေ
က မန္တလေးနဲ့ ရန်ကုန်တို့မှာ တစ်လှည့်စီ
လုပ်ကြပါတယ်။ ရန်ကုန်မှာ ဟံသာဝတီ
ဦးစွာတင်ဖောင်ဒေးရှင်းက ဦးဆောင်ပြီး
စနေစာပေပိုင်းလုပ်တာ သုံးကြိမ်ရှိပါပြီ”
ဟု ပြောသည်။
သတင်းစာဆရာကြီးဟံသာဝတီဦးစွာတင်
သည် မန္တလေး၌ ဟံသာဝတီသတင်းစာ

အယ်ဒီတာချုပ်အဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့
သည့် ၁၉၇၄ - ၁၉၇၅ ဝန်းကျင်က စာရေးဆရာ
များစုစည်း၍ အပတ်စဉ် “စနေစာပေပိုင်း”
အမည်ဖြင့် စာပေပိုင်းများပြုလုပ်ခဲ့သည့်

အစဉ်အလာကို ထိန်းသိမ်းသည့်အနေဖြင့်
“ဟံသာဝတီ စနေစာပေပိုင်း” များကို ပြုလုပ်ခြင်း
ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းနှင့် စာတံပုံ - ညွှန်ကိုကို



တူရကီသမ္မတ အာဒိုဂန်နှင့် ရုရှားသမ္မတ ပူတင်တို့ ဆီးရီးယားအရေး ဆွေးနွေးမည်

အန်ကာရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉
တူရကီသမ္မတ ရီဇ်တေယက်အာဒိုဂန်နှင့် ရုရှားသမ္မတ ဗလာဒီမာပူတင်တို့သည် ဆီးရီးယားနိုင်ငံ၌ ဖြစ်ပွားနေသော တင်းမာမှုများထိန်းသိမ်းရန် ကြိုးပမ်းမှုတစ်ရပ်အဖြစ် မကြာမီတွေ့ဆုံရန် သဘောတူခဲ့သည်။

ဖုန်းဖြင့်ဆွေးနွေး

ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးသည် ယမန်နေ့က ဖုန်းဖြင့်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ လာမည့် ကြာသပတေးနေ့ သို့မဟုတ် သောကြာနေ့တွင် မော်စကိုမြို့တော်၌ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတစ်ရပ် ကျင်းပရန် နှစ်နိုင်ငံအစိုးရများက စီစဉ်နေကြောင်း ရုရှားသမ္မတရုံးက ပြောကြားသည်။ ဆီးရီးယားနိုင်ငံ အနောက်မြောက်ပိုင်း အီဒလစ်ပြည်နယ်တွင် ဆီးရီးယားတပ်မတော်၏ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် တူရကီတပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၃ ဦးကျဆုံးခဲ့ရာ တူရကီနိုင်ငံက ဆီးရီးယားအစိုးရတပ်ဖွဲ့များကို လက်တုံ့ပြန်တိုက်ခိုက်မှုများ ပြုလုပ်ပြီးနောက် ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးကြား ဖုန်းဖြင့်ဆွေးနွေးမှု ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။

သည့်။ အီဒလစ်ပြည်နယ်မှာ ဆီးရီးယားနိုင်ငံ၏ နောက်ဆုံးကျန်ရှိရာ အစိုးရဆန့်ကျင်ရေး အမာခံနယ်မြေဖြစ်သည်။ ရုရှားနိုင်ငံက ဆီးရီးယားအစိုးရကို ပံ့ပိုးပေးပြီး တူရကီနိုင်ငံက အတိုက်အခံတပ်ဖွဲ့များကို ထောက်ခံသည်။ တူရကီနိုင်ငံကလည်း လက်တုံ့ပြန်တိုက်ခိုက်မှုများ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်မည်ဟုဆိုသည်။ တူရကီနိုင်ငံက အကြမ်းဖက်သမားများကို ထောက်ပံ့နေသည်ဟု ဆီးရီးယားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ခုအတွင်း စွပ်စွဲခဲ့သည်။ ဆီးရီးယားနိုင်ငံမြောက်ပိုင်းတွင် ပြည်သူ့ ၉၅၀၀၀ ခန့်မှာ အိုးအိမ်များ စွန့်ခွာခဲ့ရသည်။ တင်းမာမှုများ အရှိန်မြင့်တက်လာခြင်းကြောင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အခြေအနေ ဆိုးရွားလာနိုင်သည်ဆိုသော စိုးရိမ်မှု မြင့်တက်လာခဲ့သည်။
ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကောဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး



တူရကီသမ္မတ ရီဇ်တေယက်အာဒိုဂန်နှင့် ရုရှားသမ္မတ ဗလာဒီမာပူတင်

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် အမေရိကန်-အာဆီယံ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးအား ရွှေ့ဆိုင်း

ဝါရှင်တန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉
ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ရောဂါဖြစ်ပွားမှု၏ အကျိုးဆက်တစ်ခုအဖြစ် အမေရိကန်နိုင်ငံနှင့် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများကြား ထိပ်သီးအစည်းအဝေး ကျင်းပမည့်အစီအစဉ်ကို ရွှေ့ဆိုင်းလိုက်ကြောင်း အမေရိကန်အကြီးတန်းတာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ အမေရိကန်-အာဆီယံ ထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲကို မူလက မတ်လလယ်တွင်ကျင်းပရန် စီစဉ်ခဲ့သည်။

ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတစ်ရပ်ကျင်းပရန် စဉ်းစားနေသည်ဟု ယခုနှစ်အစောပိုင်းတွင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ကျင်းပသည့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးတစ်ခု၌ အာဆီယံအဖွဲ့က ပြောကြားခဲ့သည်။ ပြီးခဲ့သည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်က အသစ်ခန့်အပ်ခဲ့သော အမျိုးသားလုံခြုံရေးအကြံပေး ရောဘတ်အိုဘိုင်ယန်အား ထိုင်းနိုင်ငံတွင်ကျင်းပသည့် အာဆီယံအဖွဲ့နှင့် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ စေလွှတ်ခဲ့သည်။

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ပြန့်ပွားမှုကိုထိန်းချုပ်ရန် ကမ္ဘာတိုင်းပြည်များက ကြိုးပမ်းလျက်ရှိရာ ထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပရန် ခက်ခဲလိမ့်မည်ဟု အာဆီယံမိတ်ဖက်များနှင့် ညှိနှိုင်းတိုင်ပင်၍ အမေရိကန်နိုင်ငံက ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။ အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်က အမေရိကန်နိုင်ငံ၌တွေ့ဆုံရန် အာဆီယံခေါင်းဆောင်များကို ဖိတ်ကြားခဲ့သည်။ ယခုနှစ်မတ်လတွင် အမေရိကန်နိုင်ငံနှင့်

သို့သော်လည်း အာဆီယံခေါင်းဆောင် ၁၀ ဦးအနက် ခေါင်းဆောင်သုံးဦးသာ တက်ရောက်ခဲ့သော အဆိုပါ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို အမေရိကန်နိုင်ငံအပေါ် အာဆီယံအဖွဲ့၏ မကျေနပ်ချက်ပြသသည့် လက္ခဏာတစ်ခုအဖြစ် ရှုမြင်ခဲ့ကြသည်။
ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကောဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုကို ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အလွန်အန္တရာယ်များသော အဆင့်သို့ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်

ကုလသမဂ္ဂ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉
ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုနှုန်း မြင့်တက်လျက်ရှိသည့် ဗိုင်းရပ်စ်ပျံ့နှံ့မှုအခြေအနေကို ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အလွန်အန္တရာယ်များသော အခြေအနေအဖြစ် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က ယနေ့သတ်မှတ်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပေးခဲ့ပြီး လက်ရှိအခြေအနေအရ ကမ္ဘာတစ်ဝန်း၌ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုအခြေအနေကို အလွန်အန္တရာယ်များသော အခြေအနေအထိ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်လိုက်ပြီဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် တီဒရိုစ် အက်ဟန်နွမ် ဂီဘာရီယီဆက်က ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုအပေါ် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အလွန်အန္တရာယ်များသော အဆင့်အဖြစ် တိုးမြှင့်သတ်မှတ်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက်က မီဒီယာသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။
ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှု အခြေအနေသည် နေ့စဉ် ဆက်လက်တိုးမြှင့်လျက်ရှိသည့်အတွက် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အလွန်အန္တရာယ်များသော အခြေအနေသို့ ရောက်ရှိနေပြီ ဖြစ်သည်ဟု ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် တီဒရိုစ်အက်ဟန်နွမ် ဂီဘာရီယီဆက်က ဆိုသည်။

ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုအခြေအနေသည် ကမ္ဘာအနှံ့ ဖြစ်ပွားသောရောဂါအဆင့်သို့ ရောက်ရှိရန် မည်မျှနီးကပ်နေပြီလဲဆိုသည့် မေးမြန်းချက်ကို ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ အရေးပေါ် အစီအစဉ်ဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူး မိုက်ကယ် ရိုင်ရယ်က ဗိုင်းရပ်စ်ကို ထိန်းချုပ်ရန် ကြိုးစားနေသည့် အတွက် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာကပ်ရောဂါအဆင့်အဖြစ် ကြေညာရန် အချိန်စောနေသေးပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဗိုင်းရပ်စ်ပျံ့နှံ့မှုအခြေအနေအပေါ် အကဲဖြတ်သုံးသပ်ချက်များကို ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်ကစပြီး ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က ထုတ်ပြန်လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါထုတ်ပြန်ချက်များအရ တရုတ်နိုင်ငံ၏ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုအခြေအနေကို အလွန်အန္တရာယ်များသော အခြေအနေအထိ သတ်မှတ်

ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုကြောင့် သေဆုံးမှုနှုန်းကို ထိန်းချုပ်ရန် အီရန်နိုင်ငံသို့ ဆေးပညာရှင်များကို စေလွှတ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က ဆိုသည်။ အီရန်နိုင်ငံသည် တရုတ်နိုင်ငံပြီးနောက် သေဆုံးမှုနှုန်း အမြင့်မားဆုံး နိုင်ငံဖြစ်သည်။
ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကောဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး



မလေးရှားဝန်ကြီးချုပ်အသစ် ရွေးချယ်ခန့်အပ်

ကွာလာလမ်ပူ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉
လူသိများထင်ရှားမှုနည်းပါးသည့် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဟောင်း မာဟာဒင်ယာဆင်ကို မလေးရှားနိုင်ငံ၏ ဝန်ကြီးချုပ်အသစ်အဖြစ် စနေနေ့က ရုတ်တရက် ရွေးချယ်ခန့်အပ်ခဲ့သည်။

မာဟာဒင်ယာဆင်သည် တနင်္ဂနွေနေ့တွင် မလေးရှားနိုင်ငံ၏ ဝန်ကြီးချုပ်သစ်အဖြစ် ကျမ်းသစ္စာ ကျိန်ဆိုမည်ဖြစ်ကြောင်း ဘုရင့်နန်းတော် အရာရှိများက ပြောကြားသည်။ မာဟာဒင်ယာဆင်၏ ဝန်ကြီးချုပ်ရာထူးမှ နုတ်ထွက်မှုနှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးအစိုးရ ပြုလုပ်မှုတို့ကြောင့် နိုင်ငံရေးအကျပ်အတည်း ပေါ်ပေါက်ပြီး တစ်ပတ်အကြာတွင် ဝန်ကြီးချုပ်အသစ်ကို ခန့်အပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အချိန်ဆွဲ၍မရ

ဝန်ကြီးချုပ် ခန့်အပ်ရန် လုပ်ငန်းစဉ်ကို အချိန်ဆွဲ၍ မရကြောင်း၊ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် မလေးရှားနိုင်ငံသည် တိုင်းပြည်နှင့် ပြည်သူများ၏ အကျိုးစီးပွားအတွက် အစိုးရတစ်ရပ် လိုအပ်ကြောင်း နန်းတော်၏ ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြသည်။ ဘုရင့်က မလေးရှားနိုင်ငံ၏ ဝန်ကြီးချုပ်ကို ခန့်အပ်ရသည်။

ဝန်ကြီးချုပ်အသစ်ကို ခန့်အပ်လိုက်သည့်အတွက် အသက် ၉၄ နှစ်အရွယ်ရှိ ကမ္ဘာ့အသက်အကြီးဆုံးခေါင်းဆောင် မာဟာဒင်ယာဆင်၏ ဝန်ကြီးချုပ်ရာထူး အဆုံးသတ်သွားသည်။ ထို့ပြင် မာဟာဒင်ယာဆင် ၎င်း၏ ဆက်ခံသူအဖြစ် သတ်မှတ်ထားသည့် အန်နဝါအိဗရာဟင် ဝန်ကြီးချုပ်ဖြစ်လာမည့် မျှော်လင့်ချက်သည်လည်း ပျောက်ကွယ်သွားခဲ့သည်။

ကိုးကား-အေအက်ဖ်ပီဘာသာပြန်-အောင်ဇော်လင်း

ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းအထောက်အကူပြု ဆရာဦးဝင်းထိန်(ဟိုတယ် / ခရီး)၏ (၅)အုပ်တွဲစာအုပ်စီးရီး

တယ်လီဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၅၅၁၇၆၅၀

စာပေဗိမ္မာန်စာအုပ်တိုက်၊ ဒင်းဝဲစာအုပ်တိုက်၊ တင်ငွေစာပေ ဖုန်း-၀၉-၅၅၁၇၆၅၀

ကလစ်စင်အင်တာနေရှယ်နယ်ကုမ္ပဏီလီမိတက်(၅၀)အထက်လမ်း၊ ဖုန်း-၀၉-၅၅၀၆၉၄၀(ရန်ကင်း)

ညှိစာပေ၊ ထွန်းညှိစာပေ၊ ကလစ်စင်အင်တာနေရှယ်နယ်ရုံးခွဲ ဖုန်း-၀၂-၄၀၆၁၇၂(မန္တလေး)

- အစာအသောက် ဝန်ဆောင်မှုနှင့် ရောဂါပိုးမွှားကင်းစင်ရေးလက်ခွဲ ၂၀၁၄ ဝေဖန်စာအုပ်စီးရီး ၈၀၀၀၄
- အထက်အထည်လျှော်ခြင်း ဝန်ဆောင်မှုနှင့် အလုပ်ကိုင်မှု Clean Show 2019 USA
- ၄၂ နှစ်တာ ဟိုတယ်လုပ်ငန်းနှင့် လူမှုဆွေးနွေးချက်အစည်းအဝေး၊ တက်လမ်းကြိုစာအုပ်စီးရီး
- ကမ္ဘာ့ထင်ရှား ဟိုတယ်ခရီးသွားနှင့် လေကြောင်းလုပ်ငန်းများ နိုင်ငံ(၃၀)၊ မြို့(၃၀)
- နဂါးတောင်လမ်းမီယာမီနှင့် တက္ကသိုလ်တက္ကသိုလ်တက္ကသိုလ် မြို့(၁၀၀)၊ ပြည်ခရိုင်

(၅)အုပ်တွဲစာအုပ် စီးရီး

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်အတွင်းရေးမှူးဟု အယောင်ဆောင်ပြောဆို၍ ငွေခြောက်လှန့်တောင်းယူသူအား အရေးယူဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် အမှတ်(၁)ရပ်ကွက် သုမိတ္တာ (၂၅)လမ်း အိမ်အမှတ် (၉၇၁)နေ ဦးမင်းသူ (ယခင် လွှတ်တော်ပြင်ပ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ဘဝ မြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့)သည် ညောင်တုန်းမြို့နယ် အတွင်းမှ ဝန်ထမ်းနှစ်ဦးအား ၎င်းတို့နှင့်ပတ်သက် သော တိုင်စာများ၊ အမှုတွဲများ အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်သို့ ရောက်ရှိနေကြောင်း၊ ၎င်းသည် အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင် မှ အတွင်းရေးမှူးဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်စာကိစ္စများအား

ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ကြောင်း ပြောဆိုကာ ဝန်ထမ်း နှစ်ဦးထံမှ ငွေကျပ် သိန်း ၃၀ အား ခြောက်လှန့် တောင်းယူခဲ့သည့်အတွက် အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်သို့ တိုင်ကြားခဲ့သည်။
တိုင်ကြားချက်အရ အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်က ဦးမင်းသူအား စိစစ်ရာ ၎င်းသည် ကော်မရှင်မှ ဝန်ထမ်းတစ်ဦးမဟုတ်ဘဲ အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်၏ အတွင်းရေးမှူးဟု အယောင်ဆောင်ပြောဆိုပြီး ငွေကျပ် သိန်း ၃၀ ခြောက်လှန့်တောင်းခံရယူခဲ့ သည်ကို စိစစ်တွေ့ရှိခဲ့သဖြင့် အဂတိလိုက်စားမှု

တိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်က ဧရာဝတီတိုင်းဒေသ ကြီး ညောင်တုန်းမြို့မရဲစခန်းတွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ ရက်က ပထမ သတင်းပေးတိုင်ကြားချက်အမှတ် ၇၆/၂၀၂၀ ဖွင့်လှစ်၍ တရားစွဲဆို အရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
သို့ဖြစ်ပါ၍ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေး ကော်မရှင်၏ အမည်ကို အသုံးပြု၍ မလျော်မကန် ဆောင်ရွက်မှုများအား တွေ့ရှိပါက ပြည်သူ့လူထု အနေဖြင့် ကော်မရှင်သို့ အချိန်မီသတင်းပေးပို့ကြ ရန် အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်မှ အသိပေးထုတ်ပြန်ထားသည်။ သတင်းစဉ်



သိမ်းဆည်းရမိသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများကို တွေ့ရစဉ်။

မြစ်ငယ်၊ မိုင်းရယ်နှင့် မိုင်းဆတ်မြို့များတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉
မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်း အဖွဲ့သည် ယမန်နေ့ ည ၇ နာရီခွဲတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြစ်ငယ်မြို့ရှိ မန္တလေး-ရန်ကုန်ကားလမ်းဟောင်း ထုံးတိုတိုအနီး၌ ဆိုင်ကယ်တစ်စီးစီ ဖြင့် မောင်းနှင်လာသူ ကိုရဲ(ခ) စလင်းနှင့် ကဒင်းဘိုင် (ခ)မောင်စိုးတို့အား ရပ်တန့်ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၁၀၈၀ နှင့် လက်ကိုင်ဖုန်းနှစ်လုံး တို့ကို လည်းကောင်း။

ထို့အတူ ယင်းနေ့မှန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ် မိုင်းရယ်မြို့နယ် လွယ်ငင်းကျေးရွာအုပ်စု နားခေါကျေးရွာနေ ဦးနန္ဒ(ခ)အိုက်လူ၏ နေအိမ်ကို ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၆၀၀ ကို လည်းကောင်း။

အလားတူ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ ရက် ည ၈ နာရီခွဲတွင် တပ်မတော်မှ မိုင်းဆတ် မြို့နယ် မိုင်းတွန်း (တောင်ပေါ်) ကျေးရွာအုပ်စု မိုင်းထလန်း - ခပ်ပူတွန်းကျေးရွာ သွားလမ်း၌ မောင်းနှင်လာသော ဆိုင်ကယ်နှစ်စီးကို စစ်ဆေးရန် ရပ်တန့်ခိုင်း စဉ် နောက်ပြန်လှည့်ထွက်ပြေးခဲ့ပြီး ကျကျန်ခဲ့သည့် ဆာလာအိတ် နှစ်အိတ် အတွင်းမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၃၀၀၀၀ ကို လည်းကောင်း၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် တပ်မတော်မှ မိုင်းဆတ်မြို့နယ် မိုင်းတွန်း (တောင်ပေါ်) ကျေးရွာအုပ်စု ဟေမီးကျေးရွာ၏ အနောက်မြောက်ဘက် တောင်ယာသွား လမ်းဘေးချိုအတွင်းရှိ ဆာလာအိတ်အတွင်းမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၀၀၀၀၊ အိုက်စံ နှစ်ကီလိုတို့ကို လည်းကောင်း၊ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် မိုင်းဆတ်မြို့နယ် မိုင်းတွန်း (တောင်ပေါ်) ကျေးရွာအုပ်စု နမ့်မင်းကျေးရွာအနီး အမြင့် ၁၀ ပေခန့်ရှိ သစ်ပင်ခြောက် ခုဆုံသစ်ခေါင်းအတွင်းမှ ဘိန်းဖြူ ၄ ဒသမ ၈ ကီလို၊ အဖြူရောင် ကော်မှုန့် ၄ ဒသမ ၆၄ ကီလိုတို့ကို လည်းကောင်း၊ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့ အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေ အရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ ရဲပြန်ကြား

ကောလင်းမြို့နယ်အတွင်းမှ တရားမဝင်သစ်ခွဲသား ကိုးတန်ကျော်တင်ဆောင်လာသောယာဉ်တစ်စီး ဖမ်းမိ



ကောလင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကောလင်းမြို့နယ် ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနားသွားကားလမ်း ပဒုမ္မာကျေးရွာအနီးမှ တရားမဝင်သစ်ခွဲသားများ တင်ဆောင်လာသော ယာဉ်တစ်စီး ဖမ်းမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဖြစ်စဉ်မှာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ ရက် ည ၉ နာရီခန့်တွင် ကောလင်းမြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ တောအုပ် တင်လင်းအောင်ဦးစီးသော အဖွဲ့သည် နယ်မြေခံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနားကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် ၉၉ ပဒုမ္မာ ရွာအနီးတွင် ရပ်ထားသောယာဉ်အား ရှာဖွေစစ်ဆေးရာ ယာဉ်အတွင်းမှ တရားမဝင် အင်ကြင်းသစ်ခွဲသား ၁၁၄ ချောင်း (၉ ဒသမ ၂၇၀၀ တန်) ကာလတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၃၂၃၉၅၀ အား သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် ယာဉ်မောင်း၊ ယာဉ်ပိုင်ရှင်နှင့် သစ်ပိုင်ရှင် အား စုံစမ်းဖော်ထုတ် အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လူ့အောင်(ကသာ)

ပန်းမောက်မြို့နယ်အတွင်းမှ ရွှေသတ္တုတူးဖော်နေသူများအား ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့်အတူ ဖမ်းမိ

ပန်းမောက် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ပန်းမောက်မြို့နယ် ကျွဲကော ကြီးကျေးရွာအနီးရှိ ချောင်းအတွင်း ရွှေသတ္တု တူးဖော်နေသူများအား ဖမ်းမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဖြစ်စဉ်မှာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက် ညနေ ၅ နာရီခွဲ

ခန့်တွင် ပန်းမောက်မြို့မရဲစခန်းမှနယ်ထိန်း ဒုရဲအုပ် စိုးဝင်းအောင် ဦးစီးသော အဖွဲ့သည် ပန်းမောက်မြို့ နယ် ကျွဲကောကြီးကျေးရွာအနီး ချောင်းအတွင်း၌ တရားမဝင် ရွှေသတ္တုတူးဖော်နေကြောင်း သတင်း အရ သွားရောက်ရှာဖွေဖမ်းဆီးရာ ပန်းမောက်မြို့

မြို့မရပ်ကွက်နေ အောင်ဗလ၊ အင်းတော်မြို့နယ် မင်းကုန်းကျေးရွာနေ သန်းဝင်း၊ ပန်းမောက်မြို့နယ် နောင်မဲလုံကျေးရွာနေ မိုးဟိန်းနှင့် ပန်းမောက်မြို့နယ် ပန်းတောကျေးရွာနေ လင်းစိန်တို့ လေးဦးအား အလျားပေ ၆၀၊ အနံပေ ၅၀ ကျင်းအတွင်း ဆက်စပ် ပစ္စည်းများနှင့်အတူ တရားမဝင် ရွှေမျောလုပ်ကိုင် နေသည်ကို တွေ့ရှိရသဖြင့် ပန်းမောက်မြို့မရဲစခန်း က ဖမ်းဆီးအရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရ သည်။ လူ့အောင်(ကသာ)

မြစ်ကြီးနားမြို့၌ လူနေအိမ်တစ်လုံး မီးလောင်ဆုံးရှုံး

မြစ်ကြီးနား ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉
ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့ တပ်ကုန်း-အင်ဂျန်ခုံမြောက် အမှတ် (၅၆) တွင် ယနေ့နံနက် ၆ နာရီခွဲက မီးဖိုမီးမှတစ်ဆင့် အနီးရှိ နံရံသို့ မီးကူးစက် လောင်ကျွမ်းခဲ့သဖြင့် လူနေအိမ်တစ်လုံး မီးလောင်ခဲ့ကြောင်း မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။
အဆိုပါ မီးလောင်မှုကြောင့် မြစ်ကြီးနားခရိုင် မီးသတ်ဦးစီးဌာနရုံးမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်သူထွန်း ဦးဆောင်၍ သန္ဓေ ၄၀၊ အရန် ၁၀ ဦးတို့ဖြင့် မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ် ငါးစီး၊ ရေသယ်ယာဉ် တစ်စီး၊ မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့မှ ရေသယ်ယာဉ် တစ်စီးတို့ဖြင့် ပိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့ကြ ရာ နံနက် ၆ နာရီ ၄၈ မိနစ်တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် အိမ်ရှင်



ဦးလှရိုးဘရန်ဒီ၏ နေအိမ်တစ်လုံးနှင့် နေအိမ်အတွင်းရှိ ဆိုင်ကယ်နှစ်စီး မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး အိမ်ရှင်အား အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ စိန်ဝင်း(ပြန်/ဆက်)

မိုးမောက်မြို့နယ်၌ ဝက် ၁၈၂ ကောင် ရုတ်တရက်သေဆုံး

ဒေါ့ဖုန်းယန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉
ကချင်ပြည်နယ် မိုးမောက်မြို့နယ် ဒေါ့ဖုန်းယန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်ကျေးရွာ များတွင် ဝက် ၁၈၂ ကောင် ရုတ်တရက်သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဖြစ်စဉ်မှာ ယနေ့မှန်းလွဲပိုင်းက ဒေါ့ဖုန်းယန်မြို့ ရပ်ကွက်(၁)တွင် အကောင် ၅၀၊ ရပ်ကွက်(၂)တွင် ခုနစ်ကောင်၊ နားလုံကျေးရွာတွင် ၁၀၂ ကောင်၊ တာဆိုင် ကျေးရွာတွင် ၁၇ ကောင်၊ မံမော်ကျေးရွာတွင် မြောက်ကောင် စုစုပေါင်း အိမ်မွေး ဝက် ၁၈၂ ကောင် ပါးစပ်မှအမြှုပ်ထွက်ပြီး နှာခေါင်းမှ သွေးထွက်ကာ ရုတ်တရက် သေဆုံးခဲ့သည်။
အဆိုပါဝက်များ ရုတ်တရက်သေဆုံးမှုနှင့်ပတ်သက်၍ တာဝန်ရှိသူများက သေဆုံးသွားသည့်ဝက်များအား သွေးနမူနာဖောက်ယူ၍ တွင်းတူးမြေမြှုပ်ကာ ဝက်များထပ်မံသေဆုံးမှု ရှိ မရှိ ဆက်လက်စုံစမ်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ဝင်းနိုင်(ကချင်မြေ)

1st ANNIVERSARY CELEBRATION

Package	Existing Member	Non Member
Package A Original Price : 2,140,000 MMK	1,400,000 MMK	1,500,000 MMK
Package B Original Price : 1,840,000 MMK	1,100,000 MMK	1,200,000 MMK
Package C Original Price : 1,840,000 MMK	1,000,000 MMK	1,100,000 MMK

အာယုအင်တာနေရှင်နယ် သေးရုံကြီး

အမှတ် ၄၀၀၊ ကျိုက္ကဆံလမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။

(01) 937 6200

လူရည်ချွန်စာရင်း

အခြေခံပညာအဆင့် လူရည်ချွန် ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်း ကြေညာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
အခြေခံပညာဦးစီးဌာန
နေပြည်တော်
၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ (၂၆) ရက်
၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ်

အခြေခံပညာအဆင့် လူရည်ချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်း ကြေညာခြင်း

၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ် အခြေခံပညာအဆင့် အငွေမတန်း၊ နဝမတန်းနှင့် ဒသမတန်းအတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များ၏ ခရိုင်အလိုက် လူရည်ချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်းကို အောက်ပါအတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်- ယမန်နေ့မှအဆက်

Table with 5 columns: စဉ်, အမည်, ကျောင်း, မြို့နယ်, ခရိုင်. Lists students from various regions like Mandalay, Bhamo, and Sagaing.

Table with 5 columns: စဉ်, အမည်, ကျောင်း, မြို့နယ်, ခရိုင်. Lists students from Mandalay, Bhamo, and Sagaing.

Table with 5 columns: စဉ်, အမည်, ကျောင်း, မြို့နယ်, ခရိုင်. Lists students from Mandalay, Bhamo, and Sagaing.

Table with 5 columns: စဉ်, အမည်, ကျောင်း, မြို့နယ်, ခရိုင်. Lists students from Mandalay, Bhamo, and Sagaing.

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

Table with 5 columns: စဉ်, အမည်, ကျောင်း, မြို့နယ်, ခရိုင်. Lists students from Mandalay, Bhamo, and Sagaing.

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

Table with 5 columns: စဉ်, အမည်, ကျောင်း, မြို့နယ်, ခရိုင်. Lists students from Mandalay, Bhamo, and Sagaing.

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

နွေစပါးစိုက်ပျိုးသည့်တောင်သူများ မြေဆီဩဇာအများအပြားသုံးစွဲနေခြင်းကြောင့် ကုန်ကျစရိတ်ပိုမိုများပြားနေ

ရေတာရှည် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည် မြို့နယ်အတွင်း ဆွာချောင်းဆည်ရေ သောက် ဧရိယာရှိ နွေစပါးစိုက် တောင်သူများသည် သုံးလသက်တမ်း နှင့် သုံးလခွဲသက်တမ်းရှိ စပါးမျိုးများ ကို စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြသည်။
ကုန်ကျစရိတ်များပြား
စိုက်ပျိုးပြီးသည့် စပါးခင်းများ သည် အပင်အားနည်းခြင်း၊ နီမတုတ်ပိုး များ ကျရောက်ခြင်းတို့ နေရာအနှံ့ အပြား၌ တွေ့ရှိပြီး တောင်သူတို့အနေ ဖြင့် ပိုးသတ်ဆေး၊ ဓာတ်မြေဩဇာများ သုံးစွဲရမှုမှာ ထင်တာထက်ပိုမိုများပြား လျက်ရှိကာ ကုန်ကျစရိတ်များပြား လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
“ကျွန်တော်တို့ တောင်သူ တွေအနေနဲ့ ထွန်ယက်ခြင်း၊ စိုက်ပျိုး

ခြင်းတို့ကိုပဲ အာရုံစိုက်နေကြတာ များပါတယ်။ အမှန်တော့ စိုက်ပျိုးမယ့် မြေအမျိုးအစားခွဲခြားနိုင်တာ အပင် မျိုးအဟာရ ဓာတ်ဆေးဝါး၊ ဓာတ်မြေ ဩဇာတွေကို ဘယ်လိုသုံးရမယ်၊ ဘယ်အမျိုးအစားသုံးစွဲရမယ်ဆိုတာ ကို သိရှိသူအလွန်နည်းပါတယ်။ တောင်သူအချင်းချင်း မေးမြန်းပြီး လိုအပ်တာ ဝယ်ယူကြတဲ့အခါမှာ အနာတခြား ဆေးတခြားဖြစ်ကုန် တယ်၊ ငွေကုန်တယ်၊ အကျိုးမရှိဘူး။ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက ကျွမ်းကျင် သူတွေနဲ့ တွေ့ဆုံကွင်းဆင်းကြည့်ရှု ပြီး ညွှန်ကြားချက်အတိုင်း ဆောင် ရွက်တာက ပိုအကျိုးရှိပါတယ်” ဟု ဆွာမင်းလမ်းကျေးရွာအုပ်စု တံတား ကြီးကျေးရွာနေ ဦးထွန်းထွန်းက ပြောကြားသည်။



ရှာဖွေဝယ်ယူသုံးစွဲ
တောင်သူအများစုသည် မျိုးစေ့ယူရာတွင် တောင်သူအချင်းချင်း ပြန်လည်ဝယ်ယူအသုံးပြု ခြင်းကိုသာ ဆောင်ရွက်လေ့ရှိသည့်အတွက် စပါးပင်များတွင် ရောဂါဘယထူပြောခြင်း၊ မျိုးသက်တမ်းကုန်ဆုံးခြင်းကြောင့် အပင် ကြီးထွားမှုနှုန်းနှင့် ထွက်နှုန်းကို ထိခိုက်ကြရ ခြင်းများရှိရာ မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များကို ရှာဖွေဝယ်ယူသုံးစွဲနိုင်မှသာ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်း နိုင်ကြောင်း တောင်သူများအကြား အမြင် ချင်းဖလှယ် ပြောကြားမှုများလည်းရှိနေသည်။
ကိုလွင်(ဆွာ)

သိမ်းဆည်းမြေများအား မူလမြေပိုင်ရှင်များထံသို့ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးအပ်

မုံရွာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီရုံး အစည်းအဝေးခန်းမတွင် စွန့်လွှတ်မြေများ အား မူလပိုင်ရှင်များထံသို့ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲ ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ကျင်းပသည်။
တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး ဦးကမ်စောမှ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက မြေဧကအကျယ် ၈ ဒသမ ၈၆၁ ဧကအတွင်းရှိ မူလ မြေပိုင်ရှင် ၁၃ ဦးထံသို့ မြေလွှဲပြောင်းခြင်းဆိုင်ရာ အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများကို ပြန်လည် လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဝင်းဦး(ဇေယျာတိုင်း)

မန်စီးတီးနောက်ခံလူ လာပေါ့တီ တံကောက်ကြောဒဏ်ရာကြောင့် တစ်လကြာအနားယူရမည်

မန်စီးတီးအသင်း နောက်တန်းကစားသမား လာပေါ့တီဟာ တံကောက်ကြောဒဏ်ရာရရှိခဲ့တာကြောင့် တစ်လကြာ အနားယူရမည်မဟုတ်ဘဲ အသင်းနည်းပြ ဂျွန်ဖွန်စ်က ပြောကြားလိုက်ပါတယ်။

အသက် ၂၅ နှစ်အရွယ်ရှိ နောက်တန်းကစားသမား လာပေါ့တီဟာ ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းကို မန်စီးတီးအသင်းက အနိုင်ရရှိခဲ့တဲ့ ချန်ပီယံလိဂ်ပွဲစဉ်မှာ တံကောက်ကြောဒဏ်ရာရရှိ

ခဲ့တာဖြစ်ပြီး ယခုနှစ် ဘောလုံးရာသီ တစ်ခုလုံးမှာ ဒဏ်ရာပြဿနာတွေကြုံနေရတာကြောင့် ရှစ်ပွဲသာ ပွဲထွက် ကစားခွင့်ရရှိခဲ့တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

လာပေါ့တီဟာ ရရှိထားတဲ့ တံကောက်ကြော ဒဏ်ရာကြောင့် သီတင်းပတ်အနည်းဆုံး သုံးပတ်ကနေ တစ်လအထိ အနားယူရမည်မဟုတ်ဘဲ မန်စီးတီးအသင်းနည်းပြ ဂျွန်ဖွန်စ်က ယနေ့တွင် ပြောကြားခဲ့တာဖြစ်

ပါတယ်။ လာပေါ့တီအနေနဲ့ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဩဂုတ်လအတွင်းက ဒူးဒဏ်ရာခံခဲ့ရတဲ့ ကုသမှုခံယူခဲ့ရတာကြောင့် ဇန်နဝါရီလအတွင်းမှာ မန်စီးတီးအသင်းက ရက်ဖိလ်ယူနိုက်တက် အသင်းကို အနိုင်ရရှိခဲ့တဲ့ ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် ရောက်မှာ မန်စီးတီးအသင်းနဲ့အတူ ပြန်လည် ပွဲထွက်ကစားနိုင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

အဲဒီလိုဒဏ်ရာကနေ သက်သာလို့ မန်စီးတီးအသင်းနဲ့အတူ ပြန်လည် ပါဝင်လာပြီးနောက် လေးပွဲကစား အပြီး ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းနဲ့ ပွဲစဉ်မှာ ပွဲကစားချိန် ၃၃ မိနစ်တွင် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့တာကြောင့် ဖာနန်ဒေဟိုနဲ့ လူစားလဲကစားခဲ့ရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဩဂုတ်လအတွင်းက ကွန်မြူနတီ ခိုင်းပွဲစဉ်မှာ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့တဲ့ မန်စီးတီးအသင်း တောင်ပံကစားသမား လီရှိုင်းဆာနေကတော့ ဒဏ်ရာက ပြန်လည် သက်သာလာပြီဖြစ်လို့ လာမယ့်သောကြာနေ့မှာ အာဆင်နယ်အသင်းနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမယ့်

မန်စီးတီးအသင်းရဲ့ အသက် ၂၃ နှစ်အောက် အသင်းနဲ့အတူ ပွဲထွက်ကစားခွင့်စတင်ရရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မန်စီးတီးအသင်းဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ဘောလုံးရာသီက ပရီမီယာလိဂ်ဖလား၊ အီးအက်ဖ်အယ်လ်ဖလား၊ အက်ဖ်အေဖလားတို့ကို ရရှိခဲ့တဲ့ အသင်းဖြစ်ပြီး ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီမှာတော့ ပရီမီယာလိဂ်ဖလားကို လီဗာပူးအသင်းထံ လက်လွှတ်လိုက် ရပြီဖြစ်ပေမယ့် ချန်ပီယံလိဂ်မှာတော့ ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းကို ၁၆ သင်းအဆင့် ပထမအကျော့မှာ အနိုင်ရရှိထားတာဖြစ်လို့ မျှော်လင့်ချက်ရှင်သန်နေဆဲဖြစ်ပါတယ်။

မန်စီးတီးအသင်းအနေနဲ့ မတ် ၁ ရက်မှာ အီးအက်ဖ်အယ်လ်ဖလားပွဲစဉ် အဖြစ် အက်စ်တွန်ဗီလာအသင်းနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမှာဖြစ်ပြီး ချန်ပီယံလိဂ် ၁၆ သင်းအဆင့် ဒုတိယအကျော့ပွဲစဉ်ကိုတော့ မတ် ၁၇ ရက်မှာ ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းကို အိမ်ကွင်းမှာ ဧည့်ခံကစားရမှာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ငွေကြယ် - ရေးသားသည်



ဂိုးသမားကီပါ နွေရာသီဈေးကွက်တွင် ချယ်လ်ဆီးအသင်းမှ ထွက်ခွာမည်

ချယ်လ်ဆီးအသင်းရဲ့ ဂိုးသမားကီပါဟာ လာမယ့်နွေရာသီအပြောင်းအရွှေ့ဈေးကွက်အတွင်းမှာ ချယ်လ်ဆီးအသင်းကနေ ထွက်ခွာတော့မယ်လို့ သိရပါတယ်။ အသက် ၂၅ နှစ်အရွယ်ရှိ ဂိုးသမားကီပါဟာ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဩဂုတ်လအတွင်းက အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်းကနေ ချယ်လ်ဆီးအသင်းဆီ ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၇၁ ဒသမ ၆ သန်းနဲ့ ရောက်ရှိလာခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဂိုးသမားကီပါအနေနဲ့ အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်းကနေ ချယ်လ်ဆီးအသင်းဆီ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့တဲ့က ခြောက်နှစ်သက်တမ်းရှိ စာချုပ်တစ်ရပ် ချုပ်ဆိုခဲ့တာဖြစ်လို့ လက်ရှိမှာ စတမ်းဖို့ဒ်ဘရစ်ချ်နဲ့အတူ စာချုပ်သက်တမ်းလေးနှစ် ကျန်ရှိနေသေးတာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ဂိုးသမားကီပါဟာ ယူရို ၂၀၂၀ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲမှာ စပိန်အသင်းနဲ့အတူ ပွဲထွက်ကစားခွင့်ရဖို့ မျှော်လင့်ထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကီပါအနေနဲ့ ချယ်လ်ဆီးအသင်းကနေ ထွက်ခွာဖို့ စီစဉ်နေတာဖြစ်လို့ ချယ်လ်ဆီးအသင်းနည်းပြ ဖရန့်လမ်းပတ်က ဘုန်းမောက်အသင်းနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမယ့်ပွဲစဉ်မှာ ကီပါကို ချန်လှပ်ထားဖို့လည်း ရှိနေတာဖြစ်ပါတယ်။

ကီပါဟာ ချယ်လ်ဆီးအသင်းက နွေရာသီဈေးကွက်အတွင်း ရောင်းချမယ့် ကစားသမားရှစ်ဦးထဲမှာ တစ်ဦးအပါအဝင်ဖြစ်လာခဲ့ပြီး နည်းပြလမ်းပတ်ကတော့ နွေရာသီဈေးကွက်အတွင်း ကစားသမားရောင်းချမှုကနေ ပေါင်သန်း ၁၅၀ ရရှိဖို့မျှော်လင့်ထားကာ ကစားသမားသစ်ဝယ်ယူမှုကို ပေါင်သန်း ၃၀၀ သုံးစွဲသွားဖို့လည်း ရှိနေတာဖြစ်ပါတယ်။



အနုပညာ

တတိယမျိုးဆက်တွေအကြား ရေပန်းစားနေဆဲဖြစ်တဲ့ BIG BANG

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသား တေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ BIG BANG ဟာ ၂၀၀၆ ခုနှစ်အတွင်း တေးဂီတလောကမှာ စတင်လူပျံ့ရှားခဲ့တဲ့ ဒုတိယမျိုးဆက် တေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အဆိုပီတေးဂီတအဖွဲ့ဟာ လက်ရှိအချိန်အထိ နိုင်ငံတကာ ကေပေါ့ပရိသတ်တွေအကြား လူကြိုက်များတဲ့ တေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့အဖြစ် ရပ်တည်နေဆဲဖြစ်ကြောင်း အော့ကေပေါ့ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

၁၀ ဖွဲ့အတွင်း ဒုတိယမျိုးဆက်ဖြစ်တဲ့ BIG BANG ပါဝင်နေတာကို တွေ့ရပါတယ်။ အဆိုပီ တေးဂီတအဖွဲ့ဟာ နံပါတ်ခြောက်နေရာမှာ ရပ်တည်နေပြီး အခြားသော စာရင်းဝင်အဖွဲ့တွေအားလုံးဟာ တတိယမျိုးဆက်တွေဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။ ယင်းစာရင်းရဲ့ နံပါတ်တစ်နေရာမှာ BTS၊ နံပါတ်နှစ်နေရာမှာ BLACK PINK၊ တတိယနေရာမှာ EXO၊ စတုတ္ထနေရာမှာ TWICE နဲ့ ပဉ္စမနေရာမှာ Red Velvet တို့က ရပ်တည်နေကြကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။



ဂျိမ်းစ်ဘွန်းရုပ်ရှင်သစ်ရဲ့ ဇာတ်ဝင်ခန်းအချို့မှာ ကားမောင်းခွင့်မရကြောင်း ဒန်နီရယ်ခရက်ပြောကြား

ကျော်ကြားတဲ့ ဟောလိဝုဒ်ရုပ်ရှင်တစ်ခုဖြစ်တဲ့ ဂျိမ်းစ်ဘွန်းရုပ်ရှင်တွေရဲ့ ရုပ်ရှင်သစ်မှာ အဓိကဇာတ်ကောင် ဂျိမ်းစ်ဘွန်းအဖြစ် မင်းသားကြီး ဒန်နီရယ်ခရက်ပါဝင်ထားပြီး အဆိုပါ ရုပ်ရှင်သစ်ရဲ့ အချို့သော ဇာတ်ဝင်ခန်းတွေမှာ သူ့အနေနဲ့ ကားမောင်းခွင့် ပိတ်ပင်ခံထားရကြောင်း မင်းသားကြီးက ပြောကြားလာတာဖြစ်တယ်လို့ မေးလ်အွန်လိုင်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။



အသက် ၅၁ နှစ်အရွယ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ ဒန်နီရယ်ခရက်က တော့ဂီယာမဂ္ဂဇင်းနဲ့ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ အင်တာဗျူးတွင် Aston Martin DB5 ကားကို မောင်းနှင်ရာမှာ သူ့ရဲ့ စတန့် သရုပ်ဆောင်ဖြစ်တဲ့ မာခ်ဟစ်ဂင်နဲ့ အစားထိုးကာ ရိုက်ကူးသွားမှာဖြစ်ပြီး သူ့အနေနဲ့ မောင်းနှင်ခွင့်မရှိကြောင်း ထည့်သွင်းဖြေကြားခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဒီလိုမောင်းနှင်ခွင့် မရတာဟာ အန္တရာယ်ရှိတာကြောင့် ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

ဂျိမ်းစ်ဘွန်းရုပ်ရှင်သစ် No Time To Die ကို လာမယ့် ဧပြီလအတွင်း ရုံတင်ပြသသွားမှာဖြစ်ကြောင်း လည်း သိရပါတယ်။

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်တိုက်ဖျက် ရေးအတွက် ဂျန်ဂျီဟွန်း ဝမ်းသန်း ၁၀၀ လျှုဒါန်း

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ မင်းသမီး တစ်ဦးဖြစ်သူ ဂျန်ဂျီဟွန်းဟာ တောင်ကိုရီးယားမှာ လတ်တလော ဖြစ်ပွားလျက်ရှိတဲ့ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းတွေအတွက် ကိုရီးယားဝမ်းသန်း ၁၀၀ လျှုဒါန်းပေးခဲ့ကြောင်း သူ့ရဲ့အေဂျင်စီက ထုတ်ဖော်ပြောကြားလာတာ ဖြစ်တယ်လို့ အော့ကေပေါ့ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသား ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

၀ ကျော့ဖိုးမှ မကွေးအသင်းမှာမူ လေးပွဲမြောက် ရှုံးပွဲနှင့်အတူ ဖိအားများသွားခဲ့ပြီး ရှုံးပွဲဆက်ခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ စစ်ကိုင်းအသင်းသည် နိုင်ငံခြားသားကစားသမား သုံးဦးအပါအဝင် အမာခံကစားသမားများစုဖြင့် ပွဲထွက်ခဲ့ပြီး မကွေးအသင်းမှာလည်း ပြည်တွင်းအမာခံကစားသမားများဖြင့် ရင်ဆိုင်ခဲ့သည်။ စစ်ကိုင်းအသင်းသည် အိမ်ကွင်း၌ နိုင်ပွဲရရန် အားထည့်ကစားခဲ့ပြီး ၂၃ မိနစ်တွင် အဖွင့်ဂိုး စတင်ရရှိခဲ့သည်။ ဒုတိယပိုင်းတွင် စစ်ကိုင်းအသင်းက ကစားပုံ ပိုကောင်းလာပြီး ဂိုးများ ထပ်မံသွင်းယူနိုင်ခဲ့သောကြောင့် ဂိုးပြတ်အနိုင်ရခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ စစ်ကိုင်းအသင်းအတွက် အနိုင်ဂိုးများကို ၄၉ မိနစ်တွင် ကောင်းထက်ကျော်၊ ၇၆ မိနစ်တွင် ပက်ထရစ်၊ ၈၃ မိနစ်တွင် အောင်ကိုကိုဝင်းတို့က သွင်းယူခဲ့သည်။

ပုသိမ်ကွင်း၌ ကျင်းပသည့်ပွဲတွင် ဧရာဝတီအသင်းက ဟံသာဝတီအသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ဇယားထိပ်ပိုင်းက ရှုံးပွဲမရှိသည့် နှစ်သင်းတွေဆုံခြင်းဖြစ်ပြီး ဟံသာဝတီအသင်း၏ ခုနစ်ပွဲဆက် နိုင်ပွဲမှတ်တမ်းမှာ အဝေးကွင်း၌ ရပ်တန့်ခဲ့ရပြီး ဧရာဝတီအသင်းကို အရှုံးပေးခဲ့ရသည်။ ဧရာဝတီအသင်းအတွက် အနိုင်ဂိုးကို ၄၆ မိနစ်တွင် ရာဇာအောင်က သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ၂၅ မိနစ်တွင် ဟံသာဝတီကွင်းလယ်ကစားသမား ဘိုဘိုနိုင် တိုက်ရိုက်အနိုင်ကတိဖြင့် ထုတ်ပယ်ခံရပြီး ၂၉ မိနစ်တွင် ဧရာဝတီကွင်းလယ်ကစားသမား တင်ဝင်းအောင် နှစ်ဝါတစ်နိဖြင့် ထုတ်ပယ်ခံရ၍ နှစ်သင်းစလုံး ၁၀ ဦးတည်းဖြင့် ကစားခဲ့ရသည်။ မော်လမြိုင်ကွင်း၌ ကျင်းပသည့်ပွဲတွင် Southern အသင်းနှင့် ရတနာပုံ အသင်းတို့ တစ်ဂိုးစီသာရကျခဲ့သည်။

ပွဲစဉ် (၈) နောက်ဆုံးနေ့ကို မတ် ၁ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဝေသာလီကွင်း၌ ရခိုင်အသင်းနှင့် ရန်ကုန်အသင်း၊ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ချင်းယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။

အေးပြည့် - စုစည်းသည်

သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-ကိုဇေ

အကြီးကြီးဂျွှန်း HAPPY တွေ့ရကြစို့



Happy တွေ့ရ
ဆုမိမိပဲ
(၁၅၀)ဆု

ငွေပုပ် (၁၅)ဆိန်ထက် HAPPY တွေ့ရကုန်များ



ကိုအောင်ကျော်နိုင် (ရန်ကင်း)



ကိုလေးလေးနိုင် (မတုကတ်တန်း)

Happy တွေ့ရဆုမိတွေ အများကြီး ကျွန်တို့နားထောင်ချော်...

အေးသေးစိတ်အချက်အလက်များကို www.facebook.com/HappylsYours တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။ Hot Line - 09 264 566 047

SAMSUNG

Galaxy S20+ | S20 Ultra

Pre-order now

28th Feb - 11th March 2020

Pre-order Galaxy S20 or S20+ or S20 Ultra
and Get Galaxy Buds+ for free





MPT Money

အယုံကြည်ရဆုံး ဒစ်ဂျစ်တယ်ငွေလွှဲဝန်ဆောင်မှု



www.mptmoney.com.mm

@MPTMoneyOfficial



CALL CENTER **990**

MPT အသုံးပြုသူဝန်ဆောင်ရေး - 012323990



MPT4U APP ဟု ထောဘီပတ်ကုသ်ချီဝယ်ပြီး ထိပေါက်ကစားလျှင် ထောဘီပုန့်သောလ်တွေ **အဆ ၁၀၀** အထိ ကံထူးနိုင်ပါပြီ



ထောထောပေါက်သ်ချီပိုမိုက

www.mpt.com.mm www.facebook.com/mptofficialpage

CALL CENTER **106** | call free 24 hours everyday

ကြေးမုံ ယနေ့ဖတ်စရာ

COVID-19 ရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ချက် (၄-၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့မှ ၂၉-၂-၂၀၂၀ ရက်နေ့ထိ)

စာမျက်နှာ » ၁၁

သံယောဇဉ် အမျှင်တန်း ရွှေလမ်းငွေလမ်းဖွင့်

စာမျက်နှာ » ၁၂



မလေးရှားဝန်ကြီးချုပ်အသစ် ရွေးချယ်ခန့်အပ်

စာမျက်နှာ » ၁၃

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်အတွင်းရေးမှူးဟု အယောင်ဆောင်ပြောဆို၍ ငွေခြောက်လှန့်တောင်းယူသူအား အရေးယူဆောင်ရွက်

စာမျက်နှာ » ၁၄

ငါ့သရောက်မြို့ ထန်းတောင်သူများ ထန်းလျက်ဈေးကောင်း၍ တွက်ခြေကိုက်

ငါ့သရောက် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးခရိုင် ငါ့သရောက်မြို့နယ်တွင် ထန်းလျက်ပေါ်ဦးပေါ်ဖျား ဈေးကောင်းနေခြင်းကြောင့် ထန်းတောင်သူများ စီးပွားရေးတွက်ခြေကိုက်နေကြကြောင်း သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ၀



မြန်မာ ယူ-၁၉ အသင်း ဂျပန်-အာဆီယံ ယူ-၁၉ ပြိုင်ပွဲတွင် တတိယဆုရရှိ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ ဂျပန်-အာဆီယံယူ-၁၉ ဖိတ်ခေါ် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးနေ့ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှစ၍ ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ မြန်မာ အသင်း ပင်နယ်တီအဆုံးအဖြတ် တွင် အနိုင်ရပြီး တတိယဆုရရှိခဲ့ သည်။ ပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် အိမ်ရှင် ဂျပန်အသင်းက ပထမ၊ တီမော အသင်းက ဒုတိယ၊ မြန်မာအသင်းက တတိယ၊ လာအိုအသင်းက စတုတ္ထ၊ ကမ္ဘောဒီးယားအသင်းက ပဉ္စမ၊ မလေးရှားအသင်းက ဆဋ္ဌမ ရရှိခဲ့ သည်။ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၄ သို့ ၁၆

MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ဘောလုံးပွဲစဉ် တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ ၂၀၂၀ ရာသီ Myanmar National League (MNL) အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်(၈)ပွဲစဉ်များအနက် ချင်းယူနိုက်တက် FC အသင်းနှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက် FC အသင်းတို့သည် မတ် ၁ ရက် ညနေ ၄ နာရီ မှစတင်ပြီး ရန်ကုန်မြို့ရှိ သုဝဏ္ဏအားကစားကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါပွဲစဉ်ကို မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား(MRTV)နှင့် MRTV Sports Channel တို့တွင် ယင်းနေ့ ညနေ ၃ နာရီ ၄၅ မိနစ်မှစတင်ပြီး တိုက်ရိုက်(Live) ထုတ်လွှင့်ပြသပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

MNL ပြိုင်ပွဲတွင် စစ်ကိုင်းအသင်း ဂိုးပြတ်နိုင်၊ ဟံသာဝတီအသင်း ပထမဆုံးရှုံးပွဲကြုံတွေ့



ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ ၂၀၂၀ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်(၈) ဒုတိယ နေ့ကို ယနေ့ညနေပိုင်းက ကွင်းသုံးကွင်း၌ ကျင်းပရာ စစ်ကိုင်းအသင်းနှင့် ဧရာဝတီအသင်း နိုင်ပွဲရပြီး ဧယား ထိပ်ဆုံးမှ ဟံသာဝတီ အသင်း ပထမဆုံးရှုံးပွဲကြုံတွေ့ခဲ့ရ သည်။

ပုံစံကောင်းပြသ

မုံရွာကွင်း၌ ကျင်းပသည့်ပွဲစဉ်တွင် စစ်ကိုင်းအသင်းက မကွေးအသင်းကို လေးဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ စစ်ကိုင်းအသင်းသည် ယခုရာသီတွင် လေးပွဲမြောက်နိုင်ပွဲ ရယူနိုင်ခဲ့ပြီး ယခုပွဲအနိုင်ကြောင့် ထိပ်ဆုံးငါးသင်းအတွင်း ဝင်ရန် မျှော်လင့်ချက်ရှိလာခဲ့သည်။ ယခုပွဲတွင်လည်း ပုံစံကောင်းပြသကာ မကွေးအသင်းကို ပြီးခဲ့သည့်ရာသီ ရှုံးကြေးပြန်ဆပ်ပြီး အမှတ်ပြည့်ရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ စာမျက်နှာ ၂၀ ကော်လံ ၄ သို့ ၀

စစ်ကိုင်းအသင်းနှင့် မကွေးအသင်း ယှဉ်ပြိုင်နေစဉ်။

မနက်ဖြန်နံနက်အထိ ခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ တနင်္လာရက် တိုင်းဒေသကြီးတွင် နေရာကွက်ကျား မိုးအနည်းငယ် ထစ်ချွန်းရွာနိုင်သည်။ ရွာရန် ရာနှုန်း ၆၀ ဖြစ်သည်။ စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ကချင် ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည် နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းပြီး၊ ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် တို့တွင် အများအားဖြင့် သာယာ မည်။ မိုး/ဇလ

Advertisement for the Hyundai Tucson SUV. It features a large image of the silver SUV, the Hyundai logo, and various specifications and awards. Text includes 'The Premium SUV Tucson', 'FUSION OF INNOVATION & PREMIUM COMFORT', '7 Year 150,000 Km Warranty', 'MYNAR CAR OF THE YEAR AWARD (2019)', and contact information for various locations in Myanmar. A badge on the right says 'Yangon License Available'.

ဂုဏ်ပြုထိုက်သူများ

- ရိုးသားကြီးစား လယ်သမား
- တောင်သူဦးကြီးများ၊
- စိတ်ထားဖြူလို့အကျင့်မှန်
- ငွေစိတ်ထက်သန်ပြန်။
- အပင်ပန်းခံ လယ်ထဲဆင်း
- တောင်သူတို့မပျင်း၊
- နွားတစ်ရှဉ်းနဲ့ နွံမှာပျော်
- တောင်သူစိုက်ပေါ့။
- ဂုဏ်မဖော်လို ထိုလူသား
- မြင့်မြတ်တဲ့စိတ်ထား၊
- အမှန်တရားမြတ်နိုးသူ
- ရိုးပြော့ဂုဏ်ကိုထူ။
- လူသားချင်းကိုမေတ္တာပေး
- စိတ်မှာအမြဲတွေ့၊
- လေးစားထိုက်လို့သတ်မှတ်လာ
- မတ်လ နှစ်ရက်မှာ။
- မြန်မာပြည်ဝယ် နှစ်စဉ်အမြဲ
- ကျင်းပလို့ဆင်နွှဲ။
- ဂုဏ်ပြုထိုက်သည့်ပွဲ။ ။

မောင်လူစိုး

ဆောင်းပါး

ကလေးများ၏ရန်သူ

■ သွန်းလက်ျာ(တောင်ငူ)

မိဘတိုင်း မိဘတိုင်းသည် သားသမီးများကို ရှုမဝအောင် ချစ်ကြသည်။ ချစ်သည်ဆိုရာ၌ အချစ်ခံရသူအတွက် အကျိုးရှိသောချစ်ခြင်းသာ ဖြစ်စေချင်သည်။

ထိုသို့ဆိုလျှင် မိဘများ၏ သားသမီးများအပေါ် ချစ်ခြင်းသည် အချစ်ခံရသူ သားသမီးများအတွက် အကျိုး ရှိရန် လိုအပ်ပေသည်။ ကျွန်တော်တို့ငယ်စဉ်က ပညာ မရှိသော သူဌေးသားအကြောင်းကို သင်ခဲ့ရဖူးသည်။

ဗာရာဏသီပြည်က ကုဋေရှစ်ဆယ်ကြွယ်ဝသော သူဌေးလင်မယားနှစ်ဦးသည် သူတို့၏သားလေးကို အလွန် ချစ်ကြသည်။ ပညာသင်ချိန်မှာ ပညာသင်ခွင့်မပေးနိုင်အောင် ပင် ချစ်လိုက်ကြသည်။

ထိုဇာတ်ကြောင်းကို သေချာသုံးသပ်ကြည့်ပါက သူဌေးလင်မယားသည် သူတို့၏သားလေးကို ချစ်ရာ မရောက်ကြောင်း စာဖတ်သူတိုင်း သိကြပေလိမ့်မည်။ အမှန် စင်စစ်ကား သူတို့သားလေးကို နှစ်လိုက်ကြခြင်းဖြစ်သည်။ ချစ်ခြင်းကို အဓိပ္ပာယ်ကောက်လွဲကြဟန်တူသည်။

ဒီနေ့ခေတ်တွင်တော့ ထိုကဲ့သို့ ချစ်ခြင်းမျိုးမရှိကြတော့ ပေ။ သို့သော် ကလေးငယ်များကို ချစ်ပုံချစ်နည်း မမှန်ကြ သည်ကိုတော့ တွေ့နေရပေသည်။

မိဘတိုင်း သားသမီးများကို ချစ်ကြသည်ကို လူတိုင်း လက်ခံကြသည်။ လူသားများမဆိုထားနှင့် တိရစ္ဆာန်များပင် သူတို့၏သားသမီးများကို ချစ်ကြပေသည်။

မိဘများသည် သားသမီးများ၏ ရှေ့ရေးကို မြော်တွေး ဤ ချစ်ကြစေလိုသည်။ တချို့မိဘများက ထိုသို့မဟုတ်ဘဲ ဂုဏ်တုဂုဏ်ပြိုင် ချစ်ကြသည်။

စကားပင် ပီပီသသမပြောတတ်သေးသော ကလေး များကို ဆွဲကြီး၊ လက်စွပ်၊ လက်ကောက်စသည့် လက်ဝတ် ရတနာများ ဆင်ပေးထားကြသည်။ တချို့ ငွေကြေးချမ်းသာ သူများက ထိုထက်ပင်ပို၍ စိန်ထည်များပင် ဝတ်ဆင်ပေး ကြသည်။

ထိုသို့ လက်ဝတ်ရတနာဆင်ပေးခြင်းသည် ကလေး များကို အကျိုးပြုပါသလား။ ချစ်ခြင်းမည်ပါသလား။ မေးလိုက်ချင်ပါသည်။

စာရေးသူအနေဖြင့် အန္တရာယ်ရှိသော အရာများ တပ်ဆင်ပေးလိုက်ခြင်းဟု မြင်မိပါသည်။ ချိန်ကိုက်ပုံးများ ဟုပင် ဆိုချင်ပါသည်။ ရန်သူများဟု သတ်မှတ်ချင်ပါသည်။

အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် အချိန်မရွေး ကလေးငယ် တို့၏ အသက်အန္တရာယ်ကို ဒုက္ခပေးနိုင်ခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပါ သည်။ အရွယ်ရောက်ပြီးလူကြီးများပင် လက်ဝတ်ရတနာ များကို နေရာဒေသတိုင်းမဝတ်ဆင်သင့်ပေ။ ထိုလက်ဝတ် ရတနာများကို အကြောင်းပြုပြီး သေပွဲဝင်ခဲ့ရသည့် သာဓက များလည်း များစွာရှိပါသည်။

အရွယ်မရောက်သေးသော ကလေးသူငယ်များကို အဖိုးတန်လက်ဝတ်ရတနာများ ဝတ်ဆင်ပေးခြင်းသည် ပို၍ပင် စိုးရိမ်ဖွယ်သော ဖြစ်တော့သည်။ ချိန်ကိုက်ပုံးကို တပ်ဆင်ပေးထားသည်နှင့် တူတော့သည်။

မသမာသူတို့သည် ထိုအခွင့်အရေးကို အမြဲ ချောင်းမြောင်းနေသူများဖြစ်သည်။ ထိုမသမာသူတို့ လက်ချက်ကြောင့် မိမိတို့ရင်သွေးငယ်များဘဝ ပျက်စီး သွားနိုင်သည်။ အသက်ပင် ဆုံးရှုံးနိုင်ပေသည်။

ထို့ကြောင့် မိဘများအနေဖြင့် ကလေးငယ်များကို ရန်သူနှင့်တူသော ချိန်ကိုက်ပုံးနှင့်တူသော ရွှေ၊ ငွေ လက်ဝတ်ရတနာများနှင့်အတူ မထားသင့်ပေ။

မိမိတို့၏ချစ်ခြင်းကြောင့် မိမိတို့ရင်သွေးများ ထိခိုက် ပျက်စီးရပါက ချစ်ခြင်းမမည်ဘဲ နှစ်ခြင်းသာမည်ပေသည်။

ထို့ကြောင့် မိဘများအနေဖြင့် မိမိတို့ရင်သွေးငယ်များ ကို ဉာဏ်နှင့်ယှဉ်၍ ချစ်ကြပါ။ အသိတရားနှင့်ယှဉ်၍ ချစ်ကြပါ။ ရန်သူကို မိတ်ဆွေအထင်နှင့် အတူမထားမိကြပါ စေနှင့်ဟု တိုက်တွန်းလျက်... ။

မီးဘေးအန္တရာယ် တိုကကွယ်

- ရာသီပူပြင်း ခြောက်သွေ့လာ
- နွေဦးအချိန်မှာ၊
- ထမင်းဟင်းလျာ ချက်ပြုတ်ပြီး
- ငြိမ်းသတ်ကြပါမိ။
- မီးချိတ် မီးကပ် ရေသိုလှောင်
- သဲကိုအသင့်ဆောင်၊
- မီးရန်ရှောင်ဖို့ အိမ်တိုင်းထား
- မီးမလောင်ခင်တား။
- အမှိုက်တွေများ ရှင်းကာလေ
- သေချာစွန့်ပစ်စေ၊
- မီးဖြစ်လွယ်ပေ လောင်စာတို့
- ဝေးဝေးထားပါလို့။
- သတိထားစို့ ကြောက်မက်ဖွယ်
- မီးဘေးအန္တရာယ်၊
- ကြိုတင်ကာကွယ် မီးရန်ဘေး
- လူတိုင်းဆောင်ရွက်ပေး။

မင်းစိုး(အရာတော်)

အလွန်အကျွံ

■ မောင်လွှား(ပညာရေး)

အလွန်တိုတောင်းလွန်းလှသော လူ့ဘဝသို့ ရောက်ရှိလာကြသည့် လူသားများသည် အသက်ရှင်သန် နေထိုင်နိုင်ရန်အတွက် သွားလာလှုပ်ရှား ရုန်းကန်ကာ လုပ်ကိုင် စားသောက်နေကြရသည်။ ချမ်းသာသော သူများလည်း အလုပ်လုပ်ကြသလို ဆင်းရဲ ချို့တဲ့သူများလည်း ကြိုးစားလုပ်ကိုင်နေ ကြရသည်။ ချမ်းသာသောသူများသည် ဒီထက် မက ချမ်းသာအောင် ကြိုးစားလုပ်ကိုင်နေကြ သည်။ ဆင်းရဲသောသူများသည်လည်း မိသားစုစားဝတ်နေရေး ပြေလည်စေရန်၊ အသက်ရှင်သန်နေထိုင်နိုင်ရန် ငွေကြေးများ ရှာဖွေစုဆောင်းကြရသည်။ ချမ်းသာသော၊ ဆင်းရဲသော၊ အလယ်အလတ်တန်းစား ဖြစ်သော လူအများသည် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း အလုပ်အကိုင်များကို အချိန်ရှိသမျှ နေ့ ညမနား အလိုရမ္မက်ကြီးစွာ အလွန်အကျွံလုပ်နေကြ သည်။ ထိုသို့ နေ့မနားညမနား အလိုရမ္မက် ကြီးစွာ လုပ်ကိုင်ရင်းနှင့်ပင် ကျန်းမာရေး တဖြည်းဖြည်း ချို့ချာလာကြသူများလည်း ရှိကြသည်။ ထို့အပြင်အသက်ပါပေးဆပ်ကြရသူ များလည်း ရှိကြသည်။

ရှိကြသည်။ ထိုသူတို့သည် ယခုရေတွင်းတူး ယခုရေကြည်သောက်ချင်သော စိတ်ဖြင့် အိပ်ချိန်မှန်မအိပ်၊ စားချိန်မှန်မစား၊ နေ့ညမနား ပညာကို အလိုရမ္မက်ကြီးစွာ အလွန်အကျွံ ရှာဖွေနေကြသည်။ ထိုအခါ မိမိတို့၏ မှတ်နိုင် စွမ်းသောဦးနှောက်သည် ထူပူရှုပ်ထွေးကာ မမှတ်နိုင်တော့ပေ။ ထိုသို့မမှတ်နိုင်သော်လည်း မိမိ၏ပညာရမ္မက်လောဘကြောင့် ထပ်မံ၍ လေ့လာမှတ်သားရင်းနှင့်ပင် ဦးနှောက် ကြောင့်ကာ ယဉ်ယဉ်လေးနှင့် ရူးရသည့် ဘဝသို့ပင် ရောက်ရှိကြရသည်။

လူငယ် လူရွယ်များသည် ပွဲလမ်းသဘင် နေ့၊ အပေါင်းအသင်းဆုံသောနေ့များတွင်

မှန်းမသိ သောက်ခြင်း၏ နောက်ဆက်တွဲ ရလဒ်များဖြစ်သော ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားခြင်း၊ ဆူပူ ရမ်းကားခြင်းတို့နှင့်အတူ ရုံးရောက်ကနား ရောက် ရောက်ရှိကာ ငွေကုန်ကြေးကျများကြရ သည်။ နောက်ဆုံးတွင် သံတိုင်ကြားထံသို့ပင် ရောက်ကြရသည်။ ထို့အပြင် လူကြီးများသည် သေရည်သေရက်ကို ဆေးဖြစ်ဝါးဖြစ်မီဝရင်း မိမိစိတ်ကိုမိမိမနိုင်ကာ အလွန်အကျွံသောက်မိ ကြလေသည်။ ထိုသို့အလွန်အကျွံသောက်မိရာ မူးလာသည်နှင့်အမျှ ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားခြင်း၊ ဆူပူရမ်းကားခြင်းများ ဖြစ်ကြလေသည်။ ထို့အပြင် သေရည်သေရက်က မိမိ၏အသက်ကို နတ်ယူသွားတတ်သည်။

ဖြည်းဖြည်းပုံမှန် မောင်းနှင်သော်လည်း ကိုယ့်အရှိန်ကိုယ် မထိန်းနိုင်ဘဲ အလွန်အကျွံမောင်းနှင်သူများကြောင့် ထိခိုက်နာကျင်ကြရသည်။ ထို့အတူ မော်တော်ယာဉ် များကို သူ့ထက်ငါ အလွန်အကျွံ မောင်းနှင်သူများသည် လည်း ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိရုံသာမက အသက်ကိုပါ ပေးဆပ်ကြရသည်။

သေရည်သေရက်ကို တွေ့ဆုံမှုအထိမ်းအမှတ် အပျော်ဘာညာပြောကာ သောက်သုံးကြသည်။ ထိုသို့သောက်ကြရာ တရစ်ရစ်မူးလာသည်နှင့် အမျှ အသိစိတ်လွတ်ကာ အလွန်အကျွံ သောက်မိကြလေသည်။ ထိုအခါ အထိမ်း အမှတ်အပျော်ကနေ အပျက်ဖြစ်ကြရသည်။ သေရည်သေရက်ကို အလွန်အကျွံ လူမှန်းသူ

ယခုခေတ် လူငယ်အများစုသည် ဖုန်းတစ်လုံးနှင့်ပင် အချိန်ကုန်နေကြသည်။ ဖုန်းနှင့် မျက်နှာကို အပ်ထားကြသည်။ အင်တာနက်ဂိမ်းကစားသော ဂိမ်းသမားများ သည် နေ့အချိန်တွင်လည်း အားလပ်တိုင်း ဖုန်းတစ်လုံးနှင့် ဂိမ်းကစားကြသည်။ ထို့အပြင် ညအခါတွင်လည်း ညဉ့်ကပ်သန်းခေါင်အထိ

မအိပ်ဘဲ ဂိမ်းကစားကြသည်။ ထို့အတူ တချို့ လူငယ်များသည်လည်း ဗီဒီယိုဇာတ်ကားများ ကို အချိန်ကြာမြင့်စွာ အလွန်အကျွံ ကြည့်ကြ သည်။ ထိုသို့ အချိန်ကြာမြင့်စွာ အလွန်အကျွံ အသုံးပြုခြင်းကြောင့် မျက်စိနှင့် အာရုံကြော များ ထိခိုက်ပျက်စီးကြရသည်။ တချို့သော သူများသည် အားသွင်းရင်း ဂိမ်းကစားသော အခါ ဖုန်းအပူလွန်ကဲပြီး ပေါက်ကွဲရသည်။ ထို့အခါ လူလည်းထိခိုက်ရသလို အနီးအနားရှိ ပစ္စည်းများလည်း ထိခိုက်ပျက်စီးကြရသည်။ ထိုမျှမက မီးလောင်သည်အထိ ဖြစ်ပွားကြရ လေသည်။

မော်တော်ဆိုင်ကယ်၊ မော်တော်ကား စသည့် ယာဉ်မောင်းနှင်သူ လူကြီး၊ လူငယ်၊ လူလတ်အများစုသည် သူ့ထက်ငါ အပြိုင် အဆိုင် အလွန်အကျွံ မောင်းနှင်ကြသည်။ တချို့သောသူများကမူ ယာဉ်စည်းကမ်း လမ်းစည်းကမ်းနှင့်အညီ ဖြည်းဖြည်းပုံမှန် မောင်းနှင်ကြသည်။ ထိုသို့ ဖြည်းဖြည်းပုံမှန် မောင်းနှင်သော်လည်း ကိုယ့်အရှိန်ကိုယ် မထိန်းနိုင်ဘဲ အလွန်အကျွံမောင်းနှင်သူများ ကြောင့် ထိခိုက်နာကျင်ကြရသည်။ ထို့အတူ မော်တော်ယာဉ်များကို သူ့ထက်ငါ အလွန် အကျွံ မောင်းနှင်သူများသည်လည်း ထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိရုံသာမက အသက်ကိုပါပေးဆပ်ကြ ရသည်။

ဆော့ကစားကြသည်။ ပြုတ်မကျလျှင် အကြောင်းမဟုတ်ပါ။ ပြုတ်ကျခဲ့လျှင် အသက် အန္တရာယ်နှင့်ပင် ရင်ဆိုင်ရတတ်သည်။

လူကြီး၊ လူငယ်၊ လူရွယ်အများစုသည် ခန္ဓာကိုယ် အင်အားရရှိရန်အတွက် အစား အသောက်များကို နေ့စဉ်စားသုံးကြရသည်။ ထိုသို့စားရာတွင် မိမိစိတ်ကိုအလိုလိုကာ စားကောင်းလျှင် ကောင်းသလို အလွန်အကျွံ စားသုံးကြသည်။ ထိုအခါ မအိမ်လည်ကြီး ဖြစ်ကာ ပြန်အန်ထုတ်ကြရသည့် အနေအထား သို့ ရောက်ကြရလေသည်။ တချို့လူကြီးသူမ များသည် မိမိနှင့် မတည့်သည့် အစားအစာများ ကိုမှ စားချင်ကြသည်။ စိတ်အလိုလိုကာ စားသုံးမိသည်နှင့် ရောဂါများပြန့်၍ ပေါ်လာ တော့သည်။ ထို့အပြင် အစားတစ်လက်ကြောင့် အသက်ပင် ပေးဆပ်ကြရသောသူများလည်း ရှိကြသည်။

"တန်ဆေး လွန်ဘေး"ဟု သိကြသော် လည်း လူသားများသည် မိမိစိတ်ကို မိမိထိန်း ချုပ်နိုင်ဘဲ အလိုလိုကာ စားသုံးကြသည်။ ထို့အတူ ကလေးသူငယ် လူငယ်အများစုသည် ကြည့်လို့ကောင်းလျှင် ကြည့်သင့်သည်ထက် ပို၍ ကြည့်ကြသည်။ ဆော့ကစားလို့ ကောင်း လျှင်လည်း ပို၍ဆော့ကစားချင်ကြသည်။ ထို့အတူ အလိုရှိသောအရာမှန်သမျှကို ရယူလို သောစိတ်ဖြင့် အလိုရမ္မက်ကြီးစွာ နေ့မနား ညမနား အချိန်မှန်မအိပ် အချိန်မှန်မစားဘဲ အလွန်အကျွံ ပြုလုပ်ကြလေသည်။

ထိုသို့ ဘယ်အရာမဆို ပြင်းပြင်းထန်ထန် အလွန်အကျွံ ပြုလုပ်ခြင်းသည် ဒုက္ခနှင့် ရင်ဆိုင် တွေ့ကြုံရတတ်သည်။ အလွန်အကျွံ အစွန်း ရောက်တာမှန်သမျှ ဘယ်အရာမှ မကောင်းပေ။ ထို့ကြောင့် မိမိသားသမီးများ ဒုက္ခမရောက် စေရန်အလိုငှာ အလွန်အကျွံ မဖြစ်စေဖို့ မိမိ စိတ်က အမြဲသတိကပ်ကာ ထိန်းချုပ်နိုင်သော သူများ ဖြစ်ကြစေဟု ဆန္ဒပြုလိုက်ပါသည်။

ပညာသင်ဆု စံပြုဘော်ဒါ နှင့် ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း ၂၀၂၀/၂၀၂၁ ဒသမတန်းပညာသင်ဆုဖိတ်ခေါ်ခြင်း

ထူးချွန်ကြိုးစားသော ကျောင်းသား / သူများ ပညာရေးအခွင့်အလမ်းရရှိစေရန် အောက်ပါပညာသင်ဆုများချီးမြှင့်ပါမည်။

- ပညာသင်ဆု (ပထမဆင့်) - ဘော်ဒါနှင့်ကိုယ်ပိုင်ကျောင်း ရာနှုန်းပြည့်အခမဲ့တက်ရောက်ခွင့်။
ပညာသင်ဆု (ဒုတိယဆင့်) - ဘော်ဒါနှင့်ကိုယ်ပိုင်ကျောင်း ၅၀% တစ်ဝက်သက်သာခွင့်။
၁။ နဝမတန်းစာပြဆိုရမည့်ဖြစ်ပြီး ထူးချွန်ပါက ဦးရေမကန့်သတ်ဘဲ ချီးမြှင့်ပါမည်။
၂။ နဝမတန်းစာပြဆိုပြီးသည်မှစ၍ ကျောင်းသား/သူမဆို ပြဆိုခွင့်ရှိသည်။
၃။ ပညာသင်ဆုပြိုင်တက်ရောက်ပြီး ဒသမတန်းကို(၄)ဘာသာရပ်ထူးနှင့်အထက်အောင်မြင်ပါက နိုင်ငံခြားလေ့လာရေးခရီးပါ အခမဲ့ပို့ဆောင်ပေးပါမည်။

ပြေဆိုရမည့် ဘာသာရပ်များ

- ၁။ မြန်မာစာ (စာစီစာကုံး၊ သဒ္ဒါနှင့် နဝမတန်းကဗျာ)
၂။ အင်္ဂလိပ်စာ (Essay/Letter နှင့် နဝမတန်း Grammar)
၃။ ဓါတုဗေဒ (နဝမတန်းအဆင့်)
၄။ ရူပဗေဒ(နဝမတန်းအဆင့်)
ပြေဆိုရမည့်နေ့ရက် - ၁၄-၃-၂၀၂၀ (စနေနေ့) နံနက်(၉:၀၀)နာရီမှ ညနေ(၄:၀၀)နာရီထိ
ပြေဆိုရမည့်နေရာ - ပုလဲခံပြဘော်ဒါနှင့် ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း၊ ရန်ကင်း။
Scholarship ရွေးချယ်ခံရသူအမည်စာရင်းကို (၁၇-၃-၂၀၂၀)ရက်နေ့တွင်ကြေငြာပြီး (၃၀-၃-၂၀၂၀)ရက်နေ့တွင် နေရာသီသင်တန်းစတင်ရမည်။
မတ်လ(၁၂)ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထားပြီး လူကိုယ်တိုင်/စာတိုက်ဖြင့် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်၊ နေရပ်လိပ်စာ၊ ဖုန်းနံပါတ်၊ ယခင်တက်ရောက်ခဲ့ဖူးသောကျောင်းအမည်များ၊ ရရှိခဲ့သောဆုအထောက်အထားများ (ခါတ်ပုံ၊ ဂုဏ်ပြုကတ်မိတ္တူများ)ကို အောက်ပါလိပ်စာသို့ပေးပို့ရမည်။

အမှတ်(၇၇)၊ ငှက်လမ်း၊ ပုလဲမြို့သစ် (တံတားဖြူမှတ်တိုင်အနီး) မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရန်ကင်း၊ ဖုန်း ၀၉-၄၅၆၂၉၉၉၉၁၊ ၀၉-၄၅၆၂၉၉၉၉၂

ကောင်းမြတ် ယဉ်ဖောင်းသင်တန်း အချိန်တိုအတွင်း အိမ်အရောက် အပြန်သင်ပေးသည်။ 09 973748149, 09 445296758

သီဟလင်း အိမ်ခြေငါး/အိမ်ခြေရှစ်ငါး (10',14',16',18',22')တန်း များဖြင့်လုပ်သားအပြားအား ဖြည့်စွန်း/နယ်ထေး ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။ 01-7570307 09-5112729 09-73009734 09-73242979

SEVEN ဝန်ဆောင်မှုများအရောင်း/ဝယ်ယူမှု အပူမြို့သစ်မြောက်ပိုင်း၊ အရှေ့ပိုင်း၊ တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊ (ရွှေပေါက်ကံမြို့နယ်) အိမ်အရောက် ဝေပေးနေသည်။ ပြီးစီးပါက ဝယ်ယူပါ။ 09 - 33 333 511 09 - 33 333 514

ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့်စိစစ်ရေးကော်မတီ တာနံဖိုးနည်း/တာနံဖိုးမျှတအိမ်ရာများတည်ဆောက်ရန် စိတ်ပါဝင်စားမှုဖော်ပြခြင်း အဆိုပြုလွှာများခေါ်ယူခြင်း (Request For Expression Of Interest)
၁။ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေးကော်မတီမှ အောက်ဖော်ပြပါမြေနေရာများနှင့် ကိုယ်ပိုင်မြေကွက်(တစ်ဦးတည်းပိုင်(သို့) ပူးတွဲပိုင်)များတွင် တာနံဖိုးနည်းအိမ်ရာများ(Low Cost Housing)/တာနံဖိုးမျှတအိမ်ရာများ(Affordable Housing) (Mix-Used Development များကိုလည်းဖော်ပြနိုင်သည်) တည်ဆောက်ရန်အတွက် ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ တောင်းဆိုထားသည့် ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့တွင် မှတ်ပုံတင်ပြီးဖြစ်သော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းရင်းသားများပိုင် ပြည်တွင်းကုမ္ပဏီများအား စိတ်ပါဝင်စားမှုဖော်ပြခြင်း (EOI)အဆိုပြုလွှာများ တင်သွင်းရန်ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။
(က) ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ မီးရထားလမ်းနှင့် ဗိုလ်ရန်ပြေလမ်းကြား၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၉+၁၀)၊ မြေဧရိယာ(၁၀)ဧကခန့် (သာဓုကန်ဘူတာအနီး)
(ခ) ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရတနာပုံလမ်း၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၄၅)၊ မြေဧရိယာ (၈.၈၅၆)ဧကခန့်
(ဂ) (၁၀)ဧကနှင့်အထက် မြေကွက်များ (တစ်ဦးတည်းပိုင် (သို့) ပူးတွဲပိုင် (သို့) အစိုးရပိုင်)
၂။ EOI အဆိုပြုလွှာ စာရွက်စာတမ်းများကို ၃-၃-၂၀၂၀ရက်(အင်္ဂါနေ့)မှစ၍ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ ဆယ်ထပ်ရုံး၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန(အဆောက်အအုံ)၊ ၈ လွှာတွင် ရုံးချိန်အတွင်း ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။
၃။ EOI အဆိုပြုလွှာ စာရွက်စာတမ်းအပြည့်အစုံကို အထက်ဖော်ပြပါဌာနသို့ ၃-၃-၂၀၂၀ ရက် (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၃:၀၀ နာရီတွင် နောက်ဆုံးထား၍ တင်သွင်းရမည်။ နောက်ကျတင်သွင်းသော EOI အဆိုပြုလွှာများကို လက်ခံစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။
၄။ EOI နှင့်စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုသောအချက်များကို ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန(အဆောက်အအုံ)၊ တယ်လီဖုန်းအမှတ် ၀၁-၃၇၄၃၆၆၊ ၀၁-၃၇၈၁၅၇ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။
တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့်စိစစ်ရေးကော်မတီ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

စိုက်ပျိုးစရာ မြေရှိရန်မလို၊ အလုပ်သမား ငှားရမ်းရန်မလို၊ ကော်ဖီဝယ်ယူမှုညီမျှမှုကို စတင်ရန်မလိုဘဲ ကော်ဖီဖြန့်ဖြူးရင်း ဖြစ်နိုင်ပါပြီ။
၁။ မျိုးကောင်းမျိုးသန့် ကော်ဖီပျိုးပင်တစ်ပင်လျှင် စိုက်ပျိုးစရိတ်ကျော် ၁၀၀၀/- နှုန်းဖြင့် အနည်းဆုံးပျိုးပင် ၁၀၀ မှတောင် စိုက်ပျိုးနိုင်ပါပြီ။
၂။ မိတ်ဆွေ ဝယ်ယူထားသည့် ကော်ဖီပျိုးပင်များကို စိုက်ပျိုးပေးမည့်တောင်သူများနှင့် Genius Coffee မှ ချိတ်ဆက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။
၃။ ကော်ဖီပင်သည် စတင်စိုက်ပျိုးပြီး ၃ နှစ်တွင် အသီးသီးပြုနိုင်ရာ စတင်စိုက်ပျိုးပြီး ၃ နှစ်မြောက်သည်နေ့မှစ၍ မိတ်ဆွေဝယ်ယူ စိုက်ပျိုးထားသည့်ကော်ဖီပျိုးပင်များထွက်ရှိလာသည့် ကော်ဖီသီးများ ရောင်းချခွင့်အပေါ်မှ အကျိုးအမြတ်ကို Genius Coffee မှ မိတ်ဆွေအား ပြန်လည် ထုတ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၄။ မိတ်ဆွေဝယ်ယူရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည့် ကော်ဖီပင်များမှ ထွက်ရှိသည့် ကော်ဖီသီးများကိုလည်း Genius Coffee က နှစ်စဉ် ကော်ဖီ နိုက်စတင်သူများထံမှ အမြင်ဆုံးသော ဒေသပေါက်ရွေးချယ် ပြန်လည်ဝယ်ယူသွားရန် ကတိပြုထားပါသည်။
၅။ ကော်ဖီစိုက်တောင်သူများမှာလည်း အဆိုပါကော်ဖီပင်များ စိုက်ပျိုးရန်အတွက် မိတ်ဆွေထံမှ စိုက်ပျိုးစရိတ်အမြဲဖြည့်ဖြည်းထွက်ရှိ လာသည့် ကော်ဖီများကို Genius Coffee သို့ပြန်လည် ရောင်းချခြင်းဖြင့် ဝင်ငွေရရှိနိုင်ကြမည်ဖြစ်ပါသည်။
၆။ အချိန်ပိုများစိုက်ပျိုးထားသည့် တောင်သူများကိုသာ ကော်ဖီပျိုးပင်များကို စိုက်ပျိုးသွားစေမည်ဖြစ်၍ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်း သိမ်းမှုကို အထောက်အပံ့ ဖြစ်စေပါသည်။
၇။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက အောက်ပါနေရာများသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။
အောင်စုလင်းထွန်းကုမ္ပဏီလီမိတက် Genius Coffee Estate ဦးသုရ
အမှတ်-၄၅၅၊ ရွှေလမ်း၊ (၁၂)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်-၅၃၁၊ မြောက်ပိုင်း ဌာနချုပ်၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ရမ်း - ၀၉၅၇၀၂၀၃၀၊ ရမ်း - ၀၉၅၇၀၃၅
Email: info@geniuscoffee.info/ thu0074@gmail.com

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့အကြီးမားဆုံးကော်ဖီစက်ရုံကြီး တည်ရှိတဲ့ ရှမ်းပြည်တောင်ပိုင်း ရွှေငါးမြို့နယ်၊ သဘာဝအလှထွက်ကုန်အစားအသုံးအဆောင်အဖြစ် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အရေးကြီးတဲ့ ကုန်စားလုပ်ငန်းစဉ်ကို ကံစမ်းလိုက်ရအောင်
Genius (Shan Highlands Coffee) Trishaw Coffee
အထက်ကြည့်ချင် ကော်ဖီနှင့် ဆိုက်ကားကော်ဖီ မည်သည့်ကော်ဖီအမျိုးအစားကိုမဆို (၃) ထုပ်ဝယ်ယူပြီး အိတ်ခွဲ မှာ အမည်၊ ဖုန်းနံပါတ်၊ မှတ်ပုံတင်နံပါတ် တို့ကို ဝေမျှပြီး အဆိုပါ ရွှေငါးမြို့နယ်၊ ရွှေငါးမြို့နယ်၊ ရွှေငါးမြို့နယ်၊ လိုက်ပါနိုင်ပါသည်။
ဖုန်း: 09 447083634, 09 970200702
Genius Shan Highlands Coffee, Trishaw Coffee
17. 3. 2020

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းကြော်ငြာခြင်း
ရန်ကင်းမြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ မစိုးရိမ်ကျောင်းလမ်း၊ အမှတ်(၃၀)၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၄၄-သမိုင်း)၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၀)၊ ဧရိယာ(၀.၉၇၆)ဧက၊ စတုရန်းပေ(၁၀၂၂) ရှိ အစိုးရမြေအား မြေငှားစာချုပ် (အထူးဂရု) ခွင့်ပြုပေးပါရန် ဦးထွန်းထွန်းနိုင်(၁၄/ပဿန (နိုင်) ၀၀၀၉၉၉)မှ လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှ စ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြေပြန်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေး ဦးစီးဌာန၊ မြေယာဌာနခွဲသို့ သက်ဆိုင်ရာ စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား မှုရင်းများတင်ပြ၍ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန် ပါက မြေငှားစာချုပ် (အထူးဂရု) ထုတ်ပေးရေးကို လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
မြေယာဌာနခွဲ မြေပြန်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ရန်ကင်းမြို့နယ်

ဒဂုံမြို့သစ် အရှေ့ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊ တောင်ပိုင်း၊ သိပ်ကမ်း၊ မြေကွက်များအထူး ဈေးကောင်းပေးဝယ်သည်။ 09-5089354 09-5180139

